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1  Η δικαίωση της στρατηγικής Κικίλια
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 87.61 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η δικαίωση ins oipainyiKhs Κικίλια
Τα εύσημα και η στήριξη του Κυριάκου Μητσο 

ιάκη προς τον Βασίλη Κικίλια, την προηγούμενη 
εβδομάδα, επιβεβαίωσαν τη δικαίωση της 
στρατηγικής του υπουργού Υγείας όλο το προ
ηγούμενο διάστημα.

Σε μια οριακή συγκυρία, που θα μπορούσε να 
είχε επιφέρει μη αναστρέψιμο πλήγμα στην κυ
βέρνηση, ο «πρωταθλητής» της Α’ Αθηνών κατά- 

φερε να βρει τις κατάλληλες ισορροπίες, ώστε το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας να λειτουργήσει αποτελεσματικά, στην κορύφωση της παν- 
δημίαςτου κορονοϊού, και την ίδια στιγμή να απλώσει ομπρέλα 
ασφαλείας γύρω από την ομάδα των ειδικών επιστημόνων οι οποίοι 
καταθέτουν τις σχετικές προτάσεις τους στην κυβέρνηση.

Ο Βασίλης Κικίλιας σήκωσε το μεγαλύτερο βάρος για λογαριασμό 
της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη. Και τα θετικά αποτελέ
σματα της παρουσίας του φαίνονται όχι απλά στις δημοσκοπήσεις, 
στις οποίες βρέθηκε στην πρώτη θέση, αλλά κυρίως από το μηνύμα
τα στήριξης και δύναμης που λαμβάνει από απλούς πολίτες.
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1  «Νομίζω ότι ενοχοποιηθήκαμε άδικα»
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 60.3 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Νομίζω ότι ενοχοΓ ιοιηθήκάμε άδικα»
Λάβρος κατά πάντων ήταν ο δή

μαρχος Αντιπάρου Αναστάσιος Φα- 
ρούπος, τονίζοντας χαρακτηριστικά 
πως δεν γνωρίζουν πόσα κρούσματα 
υπάρχουν στο νησί, ενώ κάνει ευθέ
ως λόγο για «στοχοποίηση» των δύο 
νησιών.

«Νομίζω ότι στοχοποιηθήκαμε η 
Πάρος και η Αντίπαρος, αφού τελι
κούς πήραν μέτρα και για άλλες Περι

φέρειες, όπως η Κρήτη, η Αττική, η 
Ρόδος» δήλωσε χαρακτηριστικά, ενώ 
σημείωσε πως δύο ημέρες πριν γενι- 
κευθούντα μέτρα «τα κανάλια έπαι
ζαν ότι η Πάρος και η Αντίπαρος 
έχουν πρόβλημα. Εμείς είμαστε 
ασφαλή νησιά. Δεν έχουμε κάποια 
ενημέρωση επίσημη από τον ΕΟΔΥ, 
δεν ξέρουμε πόσα κρούσματα υπάρ
χουν».
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1  Το «επιτελικό κράτος» προκάλεσε την τέλεια
καταιγίδα

Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 14-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-08-2020

Επιφάνεια: 2160.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το «επιτελικό 
κράτος» 
προκάλεσε 
την τέλεια 
καταιγίδα
Δίχως στρατηγική η κυβέρνηση για την τριπλή κρίση 
στη δημόσια υγεία, στα ελληνοτουρκικά και στην οικονομία

Ρεπορτάζ

Σπόρος Γκουτζάνης

• Εν συντομία
Χειρισμοί χειριστής εκδοχής για την 
αντιμετώπιση της υγειονομικής κρί
σης, της οικονομικής κατάρρευσης 
και της διπλωματίας των ελληνο
τουρκικών διαφορών.

• Γιατί ενδιαφέρει
Εσωκομματικός αναβρασμός και δι
ορία μέχρι το τέλος του χρόνου.

Αντιμέτωπη με την τέλεια καταιγίδα 
που η ίδια προκάλεσε με τους χειρι
σμούς της στις τρεις εν εξελίξει κρί
σεις στο υγειονομικό πεδίο, στα ελ
ληνοτουρκικά και στην οικονομία 
βρίσκεται η κυβέρνηση του Κυριά
κου Μητσοτάκη.

Στη μετεωρολογία τέλεια καται
γίδα αποκαλείται ένα σπάνιο και
ρικό φαινόμενο που ύστερα από 
μια τέλεια συσχέτιση παραγοντι- 
κών δυνάμεων προκαλεί αποτέλε
σμα πολλαπλά βαρύτερο του απλού 
αθροίσματος τους και μεταβάλ
λει όλα τα δεδομένα στην περιοχή 
όπου εκδηλώνεται. Χρησιμοποιεί
ται και μεταφορικά για να περιγρά
φει τη χειριστή εκδοχή (worst-case 
scenario) μιας κατάστασης από συν
δυασμό ανεπιθύμητων παραγόντων.

Είναι εμφανές ότι η κυβέρνηση 
από έναν συνδυασμό νεοφιλελεύ
θερης ιδεοληψίας, διαχειριστικής 
ανεπάρκειας και πολιτικής ανικα
νότητας έχει χάσει τον έλεγχο των 
εξελίξεων και στα τρία κρίσιμα πε
δία της πολιτικής. Καθώς μάλιστα 
επαναπαύεται στην εικονική πραγ
ματικότητα που δημιουργούν τα εν
σωματωμένα στον προπαγανδιστι
κό μηχανισμό της μέσα ενημέρωσης 
δεν αντιλαμβάνεται την εκρηκτική 
κοινωνική ύλη που συσσωρεύεται. 
Η κατάσταση επιδεινώνεται από την

ατολμία του πρωθυπουργού (απέ- 
φυγε ακόμη και τις ελάχιστες ανα
γκαίες αλλαγές στο κυβερνητικό 
σχήμα), που γίνεται αισθητή με τη 
σταδιακή αποσύνθεση της κυβέρ
νησης, όπως έδειξαν την εβδομά
δα που πέρασε η υποβάθμιση του 
υπουργού Υγείας Βασίλη Κικίλια 
έναντι του υφυπουργού του και η 
αποπομπή του συμβούλου εθνικής 
ασφαλείας του πρωθυπουργού Αλέ
ξανδρου Διακόπουλου.

Οι βουλευτές και οι κομματικοί 
παράγοντες που παρακολουθούν 
με αύξουσα δυσαρέσκεια τις επι
λογές του «επιτελικού κράτους» 
δίνουν περιθώριο στην καλύτερη 
περίπτωση μέχρι το τέλος του χρό
νου προτού κλιμακωθούν οι εσω
τερικές αντιδράσεις, αν μέχρι τότε 
δεν έχει υπάρξει ρήξη λόγω της 
επικείμενης διαπραγμάτευσης με 
την Τουρκία. Πάντως οι βουλευτές 
που μέχρι τώρα συγκροτούνται θα 
απελευθερωθούν μετά τον κανονι
κό ανασχηματισμό οποτεδήποτε και 
αν πραγματοποιηθεί.

Διαχειριστική ανεπάρκεια 
και ανικανότητα
Σε εμφανή πανικό ο πρωθυπουρ
γός συγκάλεσε σύσκεψη την Παρα
σκευή και άδειασε δύο υπουργούς 
του προκειμένου να μαζέψει το μπά
χαλο γύρω από την έναρξη των σχο
λείων, τις μάσκες στους μαθητές και 
το κόστος του εμβολίου. Παράλλη
λα ο «Μωυσής που θα έβγαζε τον 
ελληνικό λαό από την έρημο» τώρα 
πια επιχειρεί διάχυση της πολιτικής 
ευθύνης και έκανε έκκληση για ανά
ληψη ευθύνης από όλα τα πολιτικά 
κόμματα. Ο πρωθυπουργός άδειασε 
τόσο τον Β. Κικίλια που προκάλεσε 
ζήτημα ευρωπαϊκού επιπέδου με το 
εμβόλιο όσο και την υπουργό Παι
δείας Νίκη Κεραμέως που αρχικά 
είχε αφήσει να εννοηθεί ότι το κό
στος της μάσκας για τους μαθητές 
θα βαρύνει τις οικογένειες. Η κατά-

rtol

Το μπάχαλο με το εμβόλιο που έγινε 
ευρωπαϊκό θέμα χρέωσε ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης στον υπουργό Υγείας 
Βασίλη Κικίλια (δεξιά). Νωρίτερα 
για την κατάσταση διάλυσης 
των υπηρεσιών υγείας 
και την ανικανότητα των διοικητών 
νοσοκομείων αποφάσισε 
την ντροπιαστική μεταφορά 
των αρμοδιοτήτων του 
στον υφυπουργό του Βασίλη 
Κοντοζαμάνη (πάνω) μόλις δύο 
εβδομάδες μετά τον «διορθωτικό» 
ανασχηματισμό. Τεστ για τη συνοχή 
του κυβερνητικού κόμματος 
θα είναι αφενός το πώς θα διαχειριστεί 
ο πρωθυπουργός την ψήφιση 
της συμφωνίας με την Αίγυπτο 
στη Βουλή, αφετέρου η στάση 
που θα κρατήσει ο Αντώνης Σαμαράς 
(δεύτερος από πάνω)
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1  Το «επιτελικό κράτος» προκάλεσε την τέλεια καταιγίδα
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Το μεγάλο φαγοπότι

Ο βασικός άξονας της 
οικονομικής πολιτικής που θα 
προβάλει ο πρωθυπουργός 
είναι το νεοφιλελεύθερο 
σχέδιο της επιτροπής 
Πισσαρίδη ως πλαίσιο 
αναπτυξιακής πολιτικής στο 
οποίο θα εισρεύσουν και θα 
αξιοποιηθούν τα ευρωπαϊκά 
κονδύλια. Τα 32 δισ. ευρώ που 
εξασφάλισε από το ευρωπαϊκό 
Ταμείο Ανασυγκρότησης θα 
αρχίσουν να δίνονται μέσα 
στο 2021. Η κυβέρνηση δεν 
διαθέτει σχέδιο για να καλύψει 
την υστέρηση πέρα από το 
να διαθέσει ό,τι ποσό έχει 
απομείνει από το «μαξιλάρι» 
του ΣΥΡΙΖΑ και το οποίο κανείς 
ακόμη δεν ξέρει πόσο είναι, 
αφού ο Χρηστός Σταϊκούρας 
αποφεύγει να δώσει στοιχεία. 
Πάντως για τα 32 δισ. συν τα 
40 δισ. που είχε εξασφαλίσει 
η χώρα από τον ευρωπαϊκό 
προϋπολογισμό για την 
περίοδο μέχρι το 2027 -και 
ο Κυρ. Μητσοτάκης θέλησε 
να εμφανίσει σαν δική του 
επιτυχία- ήδη έχει 
συγκροτηθεί πενταμελής 
επιτροπή με επικεφαλής τον

Αν όμως στο υγειονομικό και το 
οικονομικό πεδίο οι απώλειες 
για την κυβέρνηση είναι 
δυνάμει διαχειρίσιμες, είναι 
διαφορετικά τα πράγματα με 
τα εθνικά θέματα που αγγίζουν 
τον σκληρό πυρήνα της δεξιάς 
παράταξης. Οταν ακόμη 
και οι «εμπειρογνώμονες» 
που επιστρατεύει (κυρίως 
ενδιαφέρονται να μην κερδίσει 
πόντους ο ΣΥΡΙΖΑ) δεν μπορούν 
να κρύψουν τις υποχωρήσεις 
της κυβέρνησης δίχως να 
εξευτελιστούν εντελώς, τα 
πράγματα δυσκολεύουν. Το 
πώς θα διαχειριστεί ο Κυρ. 
Μητσοτάκης την ψήφιση της 
συμφωνίας με την Αίγυπτο 
στη Βουλή θα είναι τεστ για 
τη συνοχή της ΝΔ, όπως και 
η στάση που θα κρατήσει ο 
Αντώνης Σαμαράς.

4Μ__
Από νεοφιλελεύθερη 
ιδεοληψία, 
διαχειριστική 
ανεπάρκεια 
και πολιτική 
ανικανότητα 
έχασαν τον έλεγχο, 
διογκώνοντας τη 
λαϊκή δυσαρέσκεια

άνθρωπο της οικογένειας 
Θεόδωρο Σκυλακάκη - γι’
αυτό τον λόγο αναβαθμίστηκε 
σε αναπληρωτή υπουργό 
Οικονομικών.
Η αρμοδιότητα για την 
κατανομή των πόρων πέρασε 
στην πενταμελή επιτροπή 
που συγκρότησε ο Κυρ. 
Μητσοτάκης, αφήνοντας 
απέξω και μειώνοντας τον 
Χρ. Σταϊκούρα, αν και όχι στον 
βαθμό που έπραξε με τον Αδ. 
Γεωργιάδη και τον Β. Κικίλια.
Ο κ. Σταϊκούρας διατηρεί την 
τρέχουσα διαχείριση, είναι έξω 
όμως από κάθε «αναπτυξιακό 
σχεδίασμά», όπως ονομάζει ο 
πρωθυπουργός το μοίρασμα 
των μεγάλων ποσών στα φιλικά 
επιχειρηματικά συμφέροντα 
και στις πολιτικές πελατείες 
της οικογένειας. Φυσικά αυτό 
που αποκρύπτει η κυβέρνηση 
είναι ότι τα ευρωπαϊκά 
κονδύλια θα δίνονται με όρους 
και επιτήρηση κι εφόσον 
θα κατευθύνονται κυρίως 
στα γερμανικά συμφέροντα 
σε συγκεκριμένα πεδία 
οικονομικής δραστηριότητας, 
όπως η πράσινη οικονομία.

Μέσα στο φθινόπωρο 
η κυβέρνηση θα βρεθεί 
αντιμέτωπη με τη δυσαρέσκεια 
που προκαλεί η πολιτική 
της στους τρεις τομείς. Το 
καθοριστικό όμως θα είναι το 
μέτωπο των ελληνοτουρκικών, 
όπου έχει και τη μεγαλύτερη 
δυσκολία διαχείρισης. Αφενός 
ο Κυρ. Μητσοτάκης έχει ήδη 
ενδώσει στις πιέσεις για 
διαπραγματεύσεις με την 
Τουρκία, αλλά είναι και το πεδίο 
που μπορεί να καταγράψει 
σημαντική μείωση ποσοστών 
ή και αποχωρήσεις βουλευτών 
καθώς ήδη γίνονται κινήσεις 
στον ευρύτερο δεξιό χώρο. Είναι 
πολλοί εκείνοι που θεωρούν ότι 
«με τη νεοφιλελεύθερη ηγεσία 
της ΝΔ ο χώρος της πατριωτικής 
Δεξιάς έχει μείνει δίχως πολιτική 
ομπρέλα».

Διορία μέχρι 
το τέλος του 
χρόνου για αλλαγή 
πλεύσης δίνουν 
στον Μητσοτάκη 
νεοδημοκράτες 
βουλευτές 
και κομματικοί 
παράγοντες

στάση όμως όσον αφορά το δεύτερο 
κύμα της υγειονομικής κρίσης έχει 
ξεφύγει. Μέσα στον πανικό της η 
κυβέρνηση υπέπεσε σε βαρύ επικοι- 
νωνιακό ατόπημα και στράφηκε όχι 
μόνο κατά της αντιπολίτευσης αλλά 
και της κοινωνίας συνολικά και κυ
ρίως της νέας γενιάς, θέλοντας να 
πείσει ότι η αύξηση των κρουσμά
των οφείλεται στην έλλειψη προ
σωπικής ευθύνης. Το αποτέλεσμα 
ήταν ότι έχασε τη μάχη του διαδι
κτύου και τώρα δημιουργεί «task 
force στην επικοινωνία».

Η κυβέρνηση έχοντας να επιλέ- 
ξει μεταξύ λοιμού και λιμού, μετα
ξύ ενός δεύτερου κύματος του κορο- 
νοϊού και της οικονομικής ύφεσης, 
επέλεξε να διακινδυνεύσει μια αύ
ξηση των κρουσμάτων προκειμένου 
να περιορίσει τις συνέπειες της οι
κονομικής ύφεσης. Ετσι, όπως δή
λωσε και ο πρωθυπουργός, πήρε 
την απόφαση να ανοίξει τον τουρι
σμό και την οικονομία για να περι
σώσει ό,τι σώζεται. Μόνο που δεν 
πήρε κανένα προληπτικό μέτρο σε 
κανένα πεδίο: από την πληρότητα 
των αεροπλάνων, των πλοίων και 
των λεωφορείων μέχρι την απου
σία ελέγχων στις εισόδους της χώ
ρας (κι ας ψεύδονται ασύστολα περί 
αυτού οι αρμόδιοι), μέχρι την έλλει
ψη ή χειρότερα τις αλληλοαναιρού- 
μενες συστάσεις των αρμοδίων για 
τη χρήση μάσκας και την απαραί
τητη κοινωνική αποστασιοποίηση.

Τρέχει πίσω 
από τις εξελίξεις
Η κυβέρνηση ενήργησε με οικονο
μικά κριτήρια, πήρε τα ελάχιστα μέ
τρα με γνώμονα να μην πλήττονται 
συγκεκριμένες κοινωνικές κατηγο
ρίες. Ετσι απαγόρευσε τα πανηγύ
ρια, όχι όμως και τον συνωστισμό 
στα κλαμπ της Πάρου και της Μύ
κονού, με μεγάλη καθυστέρηση. 
Ακόμη πιο άθλια ήταν και παραμέ
νει η συμπεριφορά της όσον αφορά 
τα τεστ για τον κορονοϊό, τα οποία 
δεν γίνονται από τον δημόσιο τομέα 
υγείας προκειμένου να πληρώνουν 
οι πολίτες τα 100 ευρώ στα ιδιω
τικά κέντρα. Υπάρχει καταγεγραμ- 
μένη περίπτωση βιομηχανίας τρο
φίμων οι εργαζόμενοι της οποίας 
με συμπτώματα ηροσέφευγαν στον 
ΕΟΔΥ και εκείνοι τους έστελναν 
πίσω στην εργασία τους με ασπιρί
νες, εκτός αν έκαναν τεστ με δικά 
τους έξοδα σε ιδιωτικά κέντρα.

Συνολικά η κυβέρνηση κινητο
ποιήθηκε με μεγάλη καθυστέρηση 
και αφού τα κρούσματα είχαν ξε- 
φύγει. Δίχως στρατηγική αντιμε
τώπισης του δεύτερου κύματος της 
επιδημίας, δεν προετοίμασε το σύ
στημα υγείας και πλέον τρέχει πίσω 
από τις εξελίξεις παίρνοντας κατά 
περίπτωση ηυροσβεσηκά μέτρα και 
ενώ τα κρούσματα έχουν ξεπεράσει 
τα 200 σε καθημερινή βάση.

Τη διοικητική ανεπάρκεια και 
το μπάχαλο στις υπηρεσίες υγείας 
όπως και την ανικανότητα των δι
οικητών νοσοκομείων -ήταν όμως 
επιλογές του πρωθυπουργικού 
περιβάλλοντος- τα πλήρωσε ο Β. 
Κικίλιας με μια ντροπιαστική με
ταφορά των βασικών του αρμοδι
οτήτων στον υφυπουργό του μόλις 
δύο εβδομάδες μετά τον (μη) ανα
σχηματισμό. Κάπως έτσι ο συμπα
θής Β. Κικίλιας περιήλθε στην ίδια 
κατάσταση με τον Αδωνη Γεωρ
γιάδη: έχει τον τίτλο του υπουρ
γού, όχι όμως και τις αρμοδιότη

τες. Προκειμένου να κάνει ρελάνς 
και να διασκεδάσει τις εντυπώσεις, 
ο υπουργός Υγείας βιάστηκε να ανα
κοινώσει ότι η χώρα μας έχει παραγ- 
γείλει 700.000 δόσεις του «εμβολί
ου της Οξφόρδης», αναπτύσσοντας 
μάλιστα και την κατανομή των δόσε
ων από τον Δεκέμβριο και μετά. Κά
πως έτσι ανάγκασε την εκπρόσωπο 
της Κομισιόν να δώσει συνέντευξη 
Τύπου προκειμένου να τον διαψεύ- 
σει ξεκαθαρίζοντας ότι δεν υπάρχει 
χρονική πρόβλεψη για το εμβόλιο.

Απόγνωση από την ύφεση 
στην οικονομία
Οσο όμως κι αν τρέχει εκ των υστέ
ρων η κυβέρνηση και όσο κι αν οι 
ενσωματωμένοι δημοσιογράφοι βά
ζουν πλάτη -τα 20 εκατ. ευρώ πιά
νουν τόπο-, η δυσαρέσκεια στην 
κοινωνία είναι έντονη. Η θετική 
εντύπωση που δημιουργήθηκε από 
την επιτυχή αντιμετώπιση του πρώ
του κύματος της επιδημίας έχει εξα
νεμιστεί. Η δυσαρέσκεια από την 
εμφανή πλέον διαχειριστική ανε
πάρκεια του «επιτελικού κράτους» 
συναντά τη δυσφορία που προκαλεί 
η οικονομική ύφεση, η οποία βιώνε- 
ται πλέον από τα κοινωνικά στρώ
ματα στη βάση της οικονομικής και 
κοινωνικής πυραμίδας. Εν ολίγοις, 
η εντύπωση που τείνει να επικρατή
σει είναι ότι «κλειστήκαμε μέσα για 
τρεις μήνες, η οικονομία καταστρά
φηκε και οι ζωές και η υγεία των πο
λιτών δεν προστατεύτηκαν».

Η κυβέρνηση σε μια καθυστερη
μένη επίδειξη ευαισθησίας για τον 
κορονοϊό πήρε την απόφαση να ακυ
ρώσει την καθιερωμένη φιέστα του 
πρωθυπουργού στη ΔΕΘ και να πε
ριοριστεί σε μια ομιλία στην οποία 
θα κάνει τον μέχρι τώρα απολογι
σμό του κυβερνητικού έργου και θα 
περιγράψει το πλαίσιο της οικονο
μικής πολττικής. Ο Κυρ. Μητσοτά
κης, σύμφωνα με τις πληροφορίες 
από το Μέγαρο Μαξίμου, θα εξαγ
γείλει στη ΔΕΘ ένα δεύτερο πακέ
το ενίσχυσης των εργαζομένων που 
έχουν πληγεί, εστιασμένο περισσό
τερο στην ενίσχυση των ανέργων 
και την τόνωση της απασχόλησης. 
Γι’ αυτό άλλωστε δεν ανακοίνωσε 
από την αρχή εμπροσθοβαρές γεν
ναίο πακέτο στήριξης της οικονομί
ας ώστε να μπορεί να δίνει τα ποσά 
σε δόσεις με την ανάλογη επικοι- 
νωνιακή εκμετάλλευση. Μόνο που 
έτσι, ενώ τελικά θα διαθέσει το ίδιο 
ποσό που πρότεινε και ο ΣΥΡΙΖΑ με 
το δικό του σχέδιο, θα έχει μειωμέ
νη οικονομική αποτελεσματικότητα.

Η κυβέρνηση και στο πεδίο της 
οικονομίας είναι αντιμέτωπη με τα 
επίχειρα των πράξεών της. Από την 
αρχή αντιμετώπισε την επιδημία ως 
ευκαιρία για να απορρυθμίσει πλή
ρως το καθεστώς των εργασιακών 
σχέσεων. Αν και είχε το αποθεματι- 
κό που είχε αφήσει ο ΣΥΡΙΖΑ, έδω
σε τα λιγότερα για τη στήριξη των 
εργαζομένων, πολλές φορές με κα
θυστέρηση. Στόχευσε στη δική της 
πελατεία, όπως τα ΜΜΕ και οι δη
μοσιογράφοι, οι ιδιοκτήτες ΚΕΚ 
και τα μεγάλα ιδιωτικά συμφέροντα, 
σε βάρος της μικρομεσαίας επιχει
ρηματικότητας. Οσοι εργαζόμενοι 
διατηρήσουν τη δουλειά τους θα 
έχουν μειωμένες απολαβές. Οι μι- 
κρομεσαίοι έχουν αφεθεί κυριολε
κτικά στη μοίρα τους, χωρίς επιδο
τήσεις και δανειοδοτήσεις, καθώς 
η κυβέρνηση ευνοεί τις μεγάλες 
συγκεντρώσεις.

Αποδόμηση στα εθνικά
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1  Από τον κοινωνικό αυτοματισμό στη στοχοποίηση
της κοινωνίας

Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-08-2020

Επιφάνεια: 992.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η Ευαγγελία 
Μανιτσούδη 
είναι
εκπαιδευτικός, 
μέλος ΝΕΣΥΡΙΖΑ 
Χίου

Από τον κοινωνικό αυτοματισμό 
στη στοχοποίηση της κοινωνίας
Της Ευαγγελίας Μανιτσούδη

ρισκόμαστε δυστυχώς 
αντιμέτωποι με το δεύ
τερο κύμα της πανδη
μίας, που από τον κα
θημερινό τριψήφιο 
αριθμό κρουσμάτων 

φαίνεται ότι θα είναι πιο επικίνδυ
νο από το πρώτο. Η δύσκολη αυτή 
κατάσταση δείχνει πλέον ότι ξεφεύ
γει από τον έλεγχο της κυβέρνησης 
-στην ουσία δεν τον είχε ποτέ- και 
οφείλεται κατά πολύ στις αποσπα
σματικές κινήσεις της, στην έλλει
ψη σχεδίου και συγχρόνως την επι
λογή της να αφήσει αθωράκιστο το 
δημόσιο σύστημα υγείας. Θυμόμα
στε καλά ότι στο πρώτο κύμα όλο 
το βάρος σήκωσε η δημόσια υγεία 
-που απαξίωνε πάντα η ΝΔ- και 
τότε ακούγαμε από τα χείλη των κυ
βερνητικών τα προκλητικά ευχο
λόγια για τους ήρωες γιατρούς και 
νοσηλευτές και τα υποκριτικά χει
ροκροτήματα από τα μπαλκόνια, 
αλλά στο διάστημα που μεσολάβη
σε μέχρι σήμερα δεν έκαναν τίποτε 
για να ενισχύσουν τα νοσοκομεία 
της χώρας και να τα θωρακίσουν 
μαζί με την υγεία όλου του προσω
πικού που εργάζεται σε αυτά αλλά 
και των ασθενών.

Αρχικά η διαχείριση εξαντλήθη
κε σε οριζόντια μέτρα με κλείσιμο 
όλων μας στα σπίτια και με αναστο
λή λειτουργίας σχεδόν όλων των 
δραστηριοτήτων εκτός από λίγες 
απαραίτητες εξαιρέσεις. Τότε η 
καλή έκβαση της κατάστασης, απο
τέλεσμα της υπεύθυνης συμπερι
φοράς όλων των πολιτών, επιχει- 
ρήθηκε και εν μέρει ερμηνεύτηκε 
ως καλή διαχείριση από την άριστη 
κυβέρνηση, ειδικά από τον πρω
θυπουργό. Μόνο άγαλμα δεν έκα
ναν στον πρωθυπουργό να το βλέ
πουμε μαζί με τα απανωτά σποτάκια 
που έπαιζαν τα χρυσοπληρωμένα 
κανάλια. Ακόμη και αυτή η συμπε
ριφορά των πολιτών χρησιμοποι
ήθηκε για να αποδοθεί στην τρο
μερή εμπιστοσύνη που δείχνουν 
στην κυβέρνηση.

Τότε μιλούσαν για ατομική ευθύ
νη, το αφήγημα ήταν έτοιμο. Αν κάτι 
δεν πήγαινε καλά, θα έφταιγαν οι πο
λίτες γιατί είναι ανεύθυνοι. Στη ση
μερινή κατάσταση για να αποποι
ηθούν τις ευθύνες που έχουν ως 
πολιτεία έχουν στοχοποιήσει όλη 
την κοινωνία, ειδικότερα τους νέους, 
αφού επιστράτευσαν ακόμη και το 
φιλότιμο μας. Με αυτό θα ασχολη
θώ ειδικότερα γιατί το θεωρώ άδικο, 
απαράδεκτο και ρατσιστικό. Είναι 
όμως η ίδια τακτική που χρησιμο
ποιούν πάντα προκειμένου να επι
τευχθεί ο στόχος που έχουν τη δεδο
μένη περίοδο. Θυμάμαι τη θλιβερή 
περίοδο 2010-14, όταν για να υλο
ποιήσουν τα αντικοινωνικά τους 
σχέδια στοχοποιούσαν επαγγελ
ματικές ομάδες και επένδυαν στον 
κοινωνικό αυτοματισμό. Εβρισκαν 
τον στόχο και με τη βοήθεια πάντα 
των ΜΜΕ κατάφερναν να δημιουρ
γούν μια επίπλαστη εικόνα.

____________

Μια επικίνδυνη 
κυβέρνηση 
δεν δικαιούται 
να κουνάει 
το δάχτυλο 
σε έναν λαό 
που έχει επιδείξει 
τρομερή συλλογική, 
ατομική ευθύνη 
και αλληλεγγύη 
για τον διπλανό. 
Είναι απαράδεκτο 
να βάζει τους νέους 
απέναντι 
στους γονείς 
και τους
παππούδες τους

Ας θυμηθούμε, για να μην ξεχνά
με: έκλεισαν την ΕΡΤ αφού την εί
χαν παραμελήσει, την κατέκριναν 
ως μη αντικειμενική και ότι εντέ- 
λει δεν επιτελεί τον στόχο της. Οσα 
ακολούθησαν είναι γνωστά, όπως 
και το σημερινό τερατούργημα, που 
μόνο γέλιο προκαλεί σε όσους ελά
χιστους τη βλέπουν. Εστειλαν σε 
διαθεσιμότητα-απόλυση 2.500 εκ
παιδευτικούς αφού είχαν αναλω
θεί μια χρονιά να τους παρουσιά
ζουν ως τεμπέληδες, αμόρφωτους, 
ανεπαρκείς και ότι ούτε λίγο ούτε 
πολύ έκαναν ζημιά στην εκπαίδευ
ση. Στοχοποίησαν σχεδόν όλο τον 
δημόσιο τομέα, μας έκαναν αναλύ
σεις από τα δελτία ειδήσεων για το 
πόσο υπέρογκος είναι ο αριθμός 
των δημόσιων υπαλλήλων, πόσο 
στοιχίζει στον φορολογούμενο και 
τελικά πόσο ευθύνεται για το κόψι
μο της σύνταξης του ηλικιωμένου.

Αλλά επειδή πολλά πια ανεχόμα
στε, για να δούμε τι έκανε -ή καλύ
τερα π δεν έκανε- η κυβέρνηση όλο 
αυτό το διάστημα για να θωρακίσει 
τη χώρα μας στο δεύτερο κύμα που 
ήξεραν ότι θα έρθει.

• Φρόντισε να γίνουν προσλή
ψεις σε γιατρούς και νοσηλευτικό 
προσωπικό, αγοράστηκαν μορια
κοί αναλυτές και τεστ;

• Φρόντισε να ταξιδεύουν οι νέοι 
-τους οποίους κατηγορεί- ασφα
λείς με τα πλοία, στα οποία έδωσε 
πληρότητα 85% αλλά αυτά ταξιδεύ
ουν με 150%;

• Φρόντισε να γίνουν τεστ σε 
όλους τους πολίτες μετά τις διακο
πές και προτού επιστρέφουν στην 
εργασία τους;

• Φρόντισε να διανείμει σε όλους 
δωρεάν μάσκες αντί να βάζει πρό
στιμα για να πουλήσει πυγμή και 
τσαμπουκά;

• Είχε σχέδιο για το άνοιγμα των 
συνόρων και τον τουρισμό;

Θα μπορούσα να γράψω πολλά, 
αλλά σταματώ εδώ λέγοντας απλώς 
ότι μια επικίνδυνη κυβέρνηση δεν 
δικαιούται να κουνά το δάχτυλο σε 
έναν λαό που έχει επιδείξει τρομε
ρή συλλογική και ατομική ευθύνη 
και αλληλεγγύη για τον διπλανό. 
Είναι απαράδεκτο να βάζει τους νέ
ους απέναντι στους γονείς και τους 
παππούδες τους. Είναι ντροπή για
τί θυμάμαι καλά ότι την υπευθυνό
τητα που έδειξαν οι νέοι στο πρώτο 
κύμα δεν την έδειξαν τα κυβερνητι
κά στελέχη, τα οποία άλλα έκαναν 
εμπρός και άλλα πίσω από τις κά
μερες. Είναι πρόκληση να επιλέγει 
η κυβέρνηση να ενοχοποιήσει μια 
ολόκληρη κοινωνία.

Ενα υπαρκτό σοβαρό ζήτημα δεν 
αντιμετωπίζεται με αποποίηση ευ
θυνών και στοχοποίηση. Δεν είναι 
όλα ίδια και η σοβαρότητα είναι 
αναγκαία. Μια υπεύθυνη κυβέρνη
ση κανονικά θα έπρεπε να εργάζε
ται βάσει σχεδίου και όχι βλέποντας 
και κάνοντας. Ο κόσμος καταλαβαί
νει και πολύ σύντομα θα τους κου
νά και αυτός το δάχτυλο.
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1  Πληρώνει τα ρουσφέτια του Δημητριάδη
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 72.41 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πληρώνει 
τα ρουσφέτια 
του Δημητριάδη
Εχει ενδιαφέρον ότι το «επιτελικό 
κράτος» χρεώνει με διαρροές 
στον Βασίλη Κικίλια το φιάσκο 
των διορισμών των διοικητών 
νοσοκομείων, όπως και την 
ανικανότητα του ΕΟΔΥ να 
προμηθευτεί και να διεξαγάγει 
τεστ για τον κορονοϊό αλλά 
και γενικότερα τις ελλείψεις 
στο σύστημα υγείας. Μόνο που 
τουλάχιστον όσον αφορά την 
επιλογή των προσώπων για τα 
νοσοκομεία και το σύστημα υγείας, 
ο Β. Κικίλιας έχει δίκιο: οι επιλογές 
έγιναν από το Μαξίμου, είτε από τον 
ίδιο τον πρωθυπουργό -όπως στην 
περίπτωση του 80χρονου διοικητή 
στο Νοσοκομείο Καρδίτσας- είτε 
από το γραφείο ρουσφετιών στο 
οποίο προΐσταται ο ανιψιός και 
ισχυρός άνδρας της κυβέρνησης 
Γρηγόρης Δημητριάδης. Αλλά άντε 
να βρει το δίκιο του ο Κικίλιας που 
έμπλεξε με την οικογένεια...
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1  Μωρά στον… αέρα
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 62.99 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μωρά στον... αέρα
Μετακόμισε η μαιευτική κλινική 
του νοσοκομείου της Νίκαιας 
«Αγιος Παντελεήμων» σε... άλλη 
κλινική λόγω εργασιών στον 
χώρο, όπως είπε στο Documento 
ο αναπληρωτής διοικητής 
Αναστάσιος Μϋτογλου.
Στον αέρα βρέθηκε βέβαια η 
εφημερία της περασμένης 
Τετάρτης, καθώς οι ετοιμόγεννες 
στη δυτική Αττική και στον 
Πειραιά προωθούνταν σε 
άλλα νοσοκομεία. Τα μωρά 
θα έμπαιναν σε χώρο των 
χειρουργείων της κλινικής που θα 
τα φιλοξενούσε. Ο αναπληρωτής 
διοικητής διέψευσε επίσης τις 
καταγγελίες ότι ετοιμάζεται 
δομή αποκλειστικά για Covid-19 
στον χώρο της μαιευτικής 
κλινικής χωρίς το νοσοκομείο 
να είναι «αναφοράς» για τους 
μολυσμένους από κορονοϊό. Τώρα 
που τα κρούσματα αυξάνονται θα 
κριθούν πολλά.
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1  Ταξικά κρούσματα
Πηγή: DOCUMENTO Σελ.: 21 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 61.51 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ταξικά κρούσματα
Αν ισχύουν όσα ανέφερε ο 
διευθυντής του «Βήματος» στην 
πρωινή εκπομπή του Mega, τότε 
έχουμε να κάνουμε με ταξική 
διασπορά των κρουσμάτων.
Οπως είπε, από επικοινωνία που 
είχε με τους υπευθύνους της 
Πολιτικής Προστασίας και του 
ΕΟΔΥ παρατηρείται στην Αττική 
και τη Θεσσαλονίκη έξαρση 
κρουσμάτων σε συγκεκριμένους 
δήμους όπως η Γλυφάδα, η Βούλα, η 
Κηφισιά, καθώς και ότι οι πιο άνετοι 
εισοδηματικά πηγαίνουν διακοπές 
σε συγκεκριμένες περιοχές και 
συγκεκριμένα σημεία διασκέδασης. 
Ξεχνάμε άραγε ότι τα πρώτα 
κρούσματα ήρθαν από τη βόρεια 
Ιταλία και τις επιδείξεις μόδας 
και όχι από τους χαροκαμένους 
πρόσφυγες, όπως πολλοί άφηναν 
να εννοηθεί;
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1  Ο ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ ΜΙΛΑΕΙ ΣΤΑ «ΝΕΑ»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 1976.78 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

1

Ο ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ ΜΙΛΑΕΙ ΣΤΑ «ΝΕΑ»

«Η Ευρωπαϊκή Ενωση βρίσκεται κοντά και σε άλλα εμβόλια»
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1  Ο ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ ΜΙΛΑΕΙ ΣΤΑ «ΝΕΑ»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

©c U SH
ΤΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚ

ΑΛΑ
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Σ

§
ΣΤΗΝ ΚΑΡΟΑΙΝΑ 

ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ

Ο
 υπουργός Υγείας έγινε το 
πρόσωπο μιας εβδομάδας 
χωρίς πολιτική επικαι- 
ρότητα. Μιας εβδομάδας που η 

ανησυχία για τον Covid-19 έχει 
επιστρέφει στο προσκήνιο. Η 
αξιωματική αντιπολίτευση τον 
κατηγόρησε πως «πουλά ελπίδα» 
ανακοινώνοντας ότι τον Δεκέμ
βριο, αν όλα πάνε καλά, οι πρώτες 
δόσεις του εμβολίου της Οξφόρ
δης θα φτάσουν στην Ελλάδα. Ο 
Βασίλης Κικίλιας, μιλώντας στα 
«ΝΕΑ Σαββατοκύριακο», απαντά 
στις αιτιάσεις του ΣΥΡΙΖΑ, υπερα
μύνεται της έννοιας της ατομικής 
ευθύνης ως πυλώνα της κοινωνι
κής ευθύνης, δηλώνει πως το ΕΣΥ 
ενισχυεται με ανθρώπινο δυναμικό 
και τονίζει ότι η ΕΕ βρίσκεται κοντά 
σε συμφωνίες και για άλλα εμβόλια 
που θα διατεθούν δωρεάν στους 
έλληνες πολίτες.

Η χαλάρωση για την οποία μι
λούν κυβερνητικά στελέχη στην 
εφαρμογή των μέτρων ήταν 
ορατή από τα μέσα Ιουλίου. Για- 
τί η κυβέρνηση άργησε να απο
φασίσει εκ νέου περιορισμούς; 

Τα περιοριστικά μέτρα, ειδικά 
έπειτα από μια περίοδο γενικού 
lockdown λόγω πανδημίας, δεν 
μπορεί και δεν πρέπει να απο- 
φασίζονται ούτε βιαστικά ούτε 
σπασμωδικά και, κυρίως, σε μια 
ανοιχτή δημοκρατική κοινωνία δεν 
είναι το πρώτο που κάνουμε. Το 
πρώτο που κάνουμε είναι να ενη
μερώσουμε, να κάνουμε συστάσεις 
και να προειδοποιήσουμε για τον 
κίνδυνο που διαφαίνεται.

Γιατί πάντα κύριο μέλημά μας 
ήταν και είναι η προάσπιση της 
δημόσιας υγείας. Και με βάση αυ
τή, λάβαμε τα απαραίτητα μέτρα, 
έχοντας πάντα κατά νου ότι δη
μιουργούν παρενέργειες, έχουν 
επιπτώσεις και δεν μιλάω μόνο 
για την οικονομία. Πάντως, για να 
είμαι ειλικρινής, οι αιτιάσεις ότι «η 
κυβέρνηση άργησε» συγκρούονται 
με τις αιτιάσεις ότι «η κυβέρνηση 
μας κλείνει».... Καταλαβαίνω και 
τις δύο πλευρές, αλλά σε μια περί
οδο πανδημίας με δεκάδες χιλιάδες 
νεκρούς παγκοσμίως καλό είναι οι 
αποφάσεις να παίρνονται ψύχραι

μα και με επιστημονικά κριτήρια.
Τι είδους τοπικά μέτρα περιορι
σμού του ιού βρίσκονται πάνω 

στο τραπέζι;
Αυτά που εφαρμόζονται ήδη και 
θα εφαρμοστούν τοπικά, όταν 
κρίνεται σκόπιμο λόγω ειδικών 
συνθηκών. Μιλάμε για μέτρα που 
στοχεύουν στον περιορισμό της 
μετάδοσης του ιού και να πω εδώ 
ότι τα κριτήρια δεν είναι απλά ο 
αριθμός των κρουσμάτων 5 ή 10

ή 15. Είναι πολυπαραγοντικό το 
μοντέλο βάσει του οποίου κρίνεται 
ο βαθμός επικινδυνότητας εξά- 
πλωσης. Αλλο, για παράδειγμα, 
5 κρούσματα εντοπισμένα σε ένα 
γκρουπ, ιχνηλατημένα ως προς τον 
φορέα αρχικής μετάδοσης και με 
περιορισμένες επαφές, και άλλο 5 
κρούσματα διάσπαρτα, «ορφανά» 
ως προς την αρχική πηγή μετάδο
σης και με μεγάλη κινητικότητα 
στις επαφές τους.

Ο δήμαρχος Πάρου σάς κάλεσε 
να παρέμβετε για τον «εξορθο- 
λογισμό» των υγειονομικών μέ
τρων στο νησί, επειδή η τοπική 
κοινωνία τα αξιολογεί ως «άδικα 
και καταστροφικά». Τι του απα
ντήσατε;

Την αλήθεια. Οτι δεν είναι θέμα τι 
νομίζω εγώ ή τι πιστεύει ο καθένας 
από εμάς σύμφωνα με τα κριτήρια 
που θεωρεί ότι είναι τα σωστά ή 
τα δίκαια. Υπάρχει μια 29μελής 
Επιτροπή κορυφαίων επιστημό
νων της χώρας, της οποίας είμαι 
πολιτικά υπεύθυνος.

Τα μέτρα αποφασίζονται, όπως 
ήδη εξήγησα, με βάση ένα πολυπα- 
ραγοντικό μοντέλο με επιστημονι
κή τεκμηρίωση και έπειτα από την 
ανάλυση των δεδομένων του ΕΟΔΥ 
και της Πολιτικής Προστασίας.

Θα ήθελα εδώ με τη σειρά μου να 
ρωτήσω αν υπάρχει κάποιος που 
πιστεύει στα σοβαρά ότι η κυβέρ
νηση, η οποία μελετά, υπολογίζει 
και ανακοινώνει σχεδόν κάθε εβδο
μάδα κι από ένα νέο πακέτο στήρι

ξης επιχειρήσεων και εργαζομένων 
σ’ αυτή την πανδημία, έχει κάποιο 
λόγο να εμποδίζει την ομαλή λει
τουργία τουριστικών επιχειρήσεων 
γιατί έτσι της ήρθε, χωρίς μείζονα 
λόγο. Ειλικρινή, το πιστεύει κανείς;

Ι
Η κυβέρνηση δίνει μεγάλη έμ
φαση στην ατομική ευθύνη. Η 
αξιωματική αντιπολίτευση όμως 
την κατηγορεί ότι ενοχοποιεί 
την κοινωνία.

Κοιτάξτε, θα διαφωνήσω με τη δι
ατύπωση «ατομική ευθύνη» σκέτα, 
ξεκομμένη δηλαδή νοηματικά από 
την «κοινωνική ευθύνη». Αν εννο
είτε ότι οι πράξεις ή οι παραλείψεις 
του καθενός από εμάς χωριστά, 
στη φάση της πανδημίας που περ
νάμε, δημιουργούν προβλήματα

στο σύνολο, η απάντηση είναι ναι, 
δημιουργούν. Δεν πρέπει να το 
πούμε; Δεν πρέπει να πούμε φορέ
στε μάσκα, κρατήστε αποστάσεις, 
κάντε απολύμανση στα χέρια σας; 
Κινδυνεύετε και εσείς αλλά και οι 
γύρω σας, ειδικά οι ευάλωτες ομά
δες, οι ηλικιωμένοι και όσοι έχουν 
υποκείμενα νοσήματα...

Αυτό το στοιχειώδες τρίπτυχο 
το αντιλαμβάνεται η αξιωματική 
αντιπολίτευση ως προσπάθεια ενο
χοποίησης της κοινωνίας; Αλήθεια 
τώρα; Η Αριστερά που εγώ ξέρω 
έχει την έννοια της κοινωνικής 
ευθύνης βασικό πυλώνα στη θέ- 
σμιση μιας προοδευτικής ανοιχτής 
κοινωνίας. Πού είναι η κοινωνική 
ευθύνη λοιπόν σ’ αυτή τη λογική 
που αναμασάνε; Που βρίσκεται η

Βασίλη
Κι "\¥ί

ΗΕΕβ
me

0 υπουργός Υγείας μιλάει στα «ΝΕΑ» 
για την ανάγκη ευλαβικής τήρησης των μέτρων 
προστασίας κατά του κορωνοϊού και επιβεβαιώνει 
τη συμφωνία με την Ευρωπαϊκή Ενωση 
για προμήθεια των απαιτούμενων δόσεων εμβολίου 
που θα δοθούν δωρεάν σε όλους τους Ελληνες
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αλληλεγγύη, η ενσυναίσθηση, η 
ευαισθητοποίηση, η προστασία 
των πιο ευάλωτων; Λυπάμαι που το 
λέω, αλλά θυσιάζεται για μια πρό
σκαιρη αντιπολιτευτική κόντρα...

Ι
Το κυβερνητικό μήνυμα προς 
τους νέους εκπέμπεται από την 
Κυριακή. Ακούγεται;

Ακούγεται, συζητείται και, απ’ ό,τι 
βλέπω με κατάπληξη, ενοχλεί πολύ 
κάποιους... Προσφέρθηκε ο Στέ
φανος Τσιτσιπάς, ένας κορυφαίος 
διεθνώς αθλητής μας, ένα νέο παιδί 
και φυσικά influencer, να στείλει 
το μήνυμα σε ένα από τα βίντεο 
που ετοιμάστηκαν και έπεσαν να 
τον φάνε! Με ξεπερνάει αυτή η μι- 
ζέρια, αυτή η επιθετικότητα, αυτή 
η κόντρα για την κόντρα. Ξέρετε

γιατί είναι θλιβερό; Διότι γίνεται 
σε ένα θέμα δημόσιας υγείας που 
είναι σε εξέλιξη, δεν έχει τελειώσει, 
δεν κάνουμε απολογισμό αυτή την 
ώρα. Μάχη δίνουμε και μετράμε 
ασθενείς και νεκρούς. Αν δεν μπο
ρούν να συνταχθούν ούτε καν με 
τα βασικά μηνύματα προστασίας 
του κόσμου, τουλάχιστον ας μην 
υπονομεύουν την προσπάθεια.

I
 Πάντως τα κρούσματα αυξάνο
νται δραματικά.

Τα στοιχεία είναι τα εξής: τα κατα- 
γεγραμμένα κρούσματα αγγίζουν 
πλέον παγκοσμίως τα 23 εκατομ
μύρια. Απ’ αυτά στην Ευρώπη είναι 
πάνω από 2 εκατομμύρια και στην 
Ελλάδα πλησιάζουν τις 8.000. Οι 
θάνατοι που αποτελούν και τον 
πιο σκληρό και αδιάψευστο δείκτη 
για το κόστος που πληρώνει κάθε 
χώρα από την πανδημία ανέρχο
νται σε 800.000 συνανθρώπους 
μας παγκοσμίως. Από αυτούς οι 
190.000 στην Ευρώπη και 235 στην 
Ελλάδα. Με βάση τα παραπάνω 
στοιχεία, συνεχίζουμε να είμαστε 
σε καλύτερη κατάσταση από τις 
περισσότερες χώρες του κόσμου 
και της ΕΕ. Είμαστε 132η χώρα σε 
κρούσματα ανά 1 εκατ. κατοίκους 
και 108η χώρα σε θανάτους ανά 1 
εκατομμύριο κατοίκους.

Δηλαδή, ενώ ο παγκόσμιος μέ
σος όρος κρουσμάτων είναι 2.900 
κρούσματα ανά 1 εκατομμύριο 
κατοίκους, στην Ελλάδα, παρά το 
άνοιγμά μας στον τουρισμό και την 
οικονομία μας, είναι 693 κρούσματα 
ανά 1 εκατομμύριο κατοίκους.

Για όσους βιαστούν να πουν ότι 
τα κρούσματα φαίνονται λιγότε
ρο γιατί κάνουμε λιγότερα τεστ, 
προσθέτω ότι ο μέσος όρος θανά
των παγκοσμίως είναι 102 ανά 1 
εκατομμύριο κατοίκους, ενώ στην 
Ελλάδα είναι 23... Σε κάθε περίπτω
ση, όμως, η αύξηση των τελευταίων 
ημερών είναι καμπανάκι κινδύνου. 
ΓΓ αυτό και παίρνονται μέτρα ανά
σχεσης της εξάπλωσης, καθώς αν 
ξεφύγουμε σ’ αυτή τη φάσή τότε 
κινδυνεύουμε να περάσουμε αυτό 
που γλιτώσαμε στην πρώτη φάση 
της πανδημίας: ανεξέλεγκτη δια- 
σπορά και μετάδοση...

Οι 3 εκατ. δόσεις του εμβολίου 
της Οξφόρδης που θα πάρει η 
Ελλάδα φθάνουν για να χτιστεί 
η περίφημη ανοσία της αγέλης;

Η ίδια η εταιρεία που παράγει το .συ
γκεκριμένο εμβόλιο, η AstraZeneca, 
ανακοίνωσε ότι ολοκληρώθηκε η 
συμφωνία με την Ευρωπαϊκή Επι
τροπή για την προμήθεια έως 400 
εκατ. δόσεων, με τις πρώτες δόσεις 
να παραδίδονται στα τέλη του 2020. 
Και όπως ανακοίνωσε ο Πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, 
το εμβόλιο θα διατεθεί δωρεάν σε 
όλες τις Ελληνίδες και τους Ελληνες. 
Η είδηση γεννά την ελπίδα και 
πρέπει να μας ωθήσει όλους να 
συνεχίσουμε την προσπάθεια με 
μεγαλύτερη ένταση, να τηρούμε 
ευλαβικά τα μέτρα και να μη χαλα

ρώσουμε. Εγινε, όμως, αντικείμε
νο μικροπολιτικής εκμετάλλευσης 
από κάποιους κυνικούς, τρολ του 
Διαδικτύου και την αξιωματική 
αντιπολίτευση. Ας μείνουν αυτοί 
πίσω από ένα πληκτρολόγιο στην 
παραγωγή και κατανάλωση των 
fake news. Εμείς συνεχίζουμε με 
σοβαρότητα, σκληρή δουλειά και 
εμπιστοσύνη στην επιστήμη.

Και δεν είναι μόνο η συμφωνία 
με την AstraZeneca. Πρέπει να το
νίσουμε ότι η Ευρωπαϊκή Επιτρο
πή όλο αυτό το διάστημα κινείται 
αποφασιστικά, προκειμένου να 
διασφαλίσει για τους πολίτες των 
κρατών - μελών της ΕΕ τον απαι- 
τούμενο αριθμό εμβολίων κατά της 
Covid-19. Μόλις ολοκληρώθηκαν 
οι διερευνητικές συζητήσεις με 
τη φαρμακευτική Cure Vac για 
225 εκατ. δόσεις, ενώ έχουν γί
νει ανάλογες συζητήσεις και με 
άλλες εταιρείες, όπως η Johnson 
& Johnson.

Τώρα, όπως τονίζουν οι ειδικοί 
επιστήμονες, θα δούμε αν μία δόση 
θα αποδειχθεί αρκετή ή θα απαιτη
θούν δυο, δηλαδή επανάληψη. Ο 
κρίσιμος παράγοντας είναι η απο- 
τελεσματικότητα. Αν δηλαδή στους 
100 εμβολιασθέντες αποκτήσουν 
ανοσία οι 70, θα είμαστε καλά. Αν 
είναι οι 50, τότε θα συνεχίσουμε να 
έχουμε προβλήματα που θα πάρουν 
κι άλλο χρόνο μέχρι να επιλυθούν.

Το ΕΣΥ είναι έτοιμο να αντιμε
τωπίσει ένα κοκτέιλ κορωνοϊού 
και γρίπης;

Εξαρτάται τη «δοσολογία» εφόσον 
μιλάμε για «κοκτέιλ»... Κοιτάξτε, 
κανένα σύστημα υγείας στον κόσμο 
δεν μπορεί να αντέξει εκατοντάδες 
και χιλιάδες ασθενείς στα νοσοκο
μεία λόγω μιας πανδημίας. ΓΓ αυτό 
και όλη η προσπάθεια περιορισμού 
της εξάπλωσης. Τώρα στα δεδομέ
να: το 2018-2019 εμβολιάστηκαν 
2 εκατομμύρια συμπολίτες μας. 
Στη συνέχεια για το 2019-2020 
κάναμε μια εμβολιαστική καμπά- 
νια και φτάσαμε στους 3.100.000 
εμβολιασμούς, δηλαδή χτίσαμε ένα 
ισχυρότερο τείχος ανοσίας για τον 
ιό της γρίπης. Αυτό βοήθησε να 
αντέξουν οι ΜΕΘ μας και τον ιό 
της γρίπης και τον κορωνοϊό τον 
Φεβρουάριο.

Φέτος, το υπουργείο Υγείας έχει 
εξασφαλίσει άλλο ένα εκατομμύ
ριο, δηλαδή 4.000.000 δόσεις. 
Υπάρχει πρόγραμμα της Εθνικής 
Επιτροπής Εμβολιασμών από τον 
Οκτώβριο μέχρι τον Δεκέμβριο και 
με βάση τις εισηγήσεις των επιστη
μόνων θα γίνει η κατανομή.

Αν λοιπόν πετυχουμε στην προ
σπάθεια αναχαίτισης των κρουσμά
των Covid-19 και προχωρήσουμε 
στον εμβολιασμό για τον ιό της 
γρίπης, θα μπορέσουμε να ελέγ
ξουμε την κατάσταση.

I
 Σύμφωνα με έρευνες, η Ελλάδα 
έχει τον μεγαλύτερο αριθμό για
τρών και τον μικρότερο αριθμό 
νοσηλευτών ανά 1.000 κατοί-

Τα περιοριστικά 
μέτρα, ειδικά έπειτα 
από μια περίοδο 
γενικού lockdown, δεν 
μπορεί και δεν πρέπει 
να αποφασίζονται 
ούτε βιαστικά ούτε 
σπασμωδικά και, 
κυρίως, σε μια ανοιχτή 
δημοκρατική κοινωνία 
δεν είναι το πρώτο που 
κάνουμε. Το πρώτο 
που κάνουμε είναι 
να ενημερώσουμε, να 
κάνουμε συστάσεις και 
να προειδοποιήσουμε 
για τον κίνδυνο που 
διαφαίνεται

Με βάση τα στοιχεία, 
συνεχίζουμε να είμαστε 
σε καλύτερη κατάσταση 
από τις περισσότερες 
χώρες του κόσμου και 
της ΕΕ. Είμαστε 132η 
χώρα σε κρούσματα ανά 
1 εκατ. κατοίκους και 
108η χώρα σε θανάτους 
ανά 1 εκατ. κατοίκους

Το 2019-20 κάναμε μια 
εμβολιαστική καμπάνια 
και φτάσαμε στους 
3.100.000 εμβολιασμούς, 
δηλαδή χτίσαμε ένα 
ισχυρότερο τείχος 
ανοσίας για τον ιό 
της γρίπης. Αυτό βοήθησε 
να αντέξουν οι ΜΕΘ μας 
και τον ιό της γρίπης και 
τον κορωνοϊό 
τον Φεβρουάριο. Φέτος, 
το υπουργείο Υγείας έχει 
εξασφαλίσει άλλο ένα 
εκατομμύριο, δηλαδή 
4.000.000 δόσεις

Ι
κους. Αρκούν οι προσλήψεις 
που έχουν γίνει;

Η κυβέρνηση του Κυριάκου Μη- 
τσοτάκη απέδειξε εν μέσω παν
δημίας ότι στηρίζει και ενισχύει 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας. Από 
τον περασμένο Μάρτιο ολοκληρώ
σαμε 6.155 προσλήψεις γιατρών, 
νοσηλευτών και λοιπού προσωπι
κού, εκ των οποίων περίπου 3.000 
είναι νοσηλευτικό προσωπικό. 
Δρομολογήσαμε παράλληλα όλες 
τις απαιτουμενες διαδικασίες, οι 
οποίες εκκρεμούσαν από το πα
ρελθόν, έτσι ώστε να υλοποιηθούν 
οι προκηρύξεις θέσεων στο ΕΣΥ:
• 942 μόνιμων γιατρών διαφόρων 
ειδικοτήτων, οι οποίοι θα διορι
στούν τις επόμενες εβδομάδες στα 
νοσοκομεία όλης της χώρης 
• 81 μόνιμων γιατρών διαφόρων 
ειδικοτήτων, σε νησιωτικές, πα
ραμεθόριες και απομακρυσμένες 
περιοχές
• 1.209 μόνιμες θέσεις νοσηλευ
τικού, παραϊατρικού και λοιπού 
προσωπικού για υγειονομικές δο
μές σε όλη την επικράτεια. 
Επίσης, στις αρχές Σεπτεμβρίου θα 
δημοσιευθεί νέα προκήρυξη 400 
θέσεων ιατρικού προσωπικού δια
φόρων ειδικοτήτων, εκ των οποίων 
περίπου οι μισές θα αφορούν τις 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. 
Τέλος, από 14 Σεπτεμβρίου εντάσ
σονται στο Σύστημα Υγείας 2.250 
θέσεις επαγγελματιών νοσηλευ
τών για την απόκτηση ειδικότητας: 
1.650 στην επείγουσα - εντατική 
ιατρική και 600 ακόμα νοσηλευτών 
δημόσιας υγείας.
Φυσικά, ποτέ δεν αρκούν οι προ
σλήψεις σε μια χώρα με την ιδιο
μορφία της Ελλάδας ως προς το 
ανάγλυφο, τα νησιά και τις ειδικές 
ανάγκες που κατά τόπους υπάρ
χουν. Το σημαντικό είναι η κατα
νομή του προσωπικού να γίνεται με 
πραγματικά ορθολογικά κριτήρια; 
όχι δηλαδή βάσει ενός οργανο
γράμματος που δεν ανταποκρίνεται 
στις πραγματικές ανάγκες.

Για ποιους λόγους ο υφυπουρ
γός Βασίλης Κοντοζαμάνης 
απέκτησε «συντρέχουσες ή από 
κοινού αρμοδιότητες» με εσάς;

Για έναν πολύ σημαντικό λόγο: τις 
ίδιες είχε από την αρχή της κοινής 
μας θητείας! Νομίζω ότι όσοι δια
κίνησαν αυτά τα ομολογουμένως 
προβοκατόρικα fake news χωρίς να 
μπουν στον κόπο να διαβάσουν το 
πρώτο ΦΕΚ ή αγνοώντας το για να 
μη χαλάσει το αφήγημα της ενδο- 
κυβερνητικής «ταραχής» πέτυχαν 
το ακριβώς αντίθετο: εκτέθηκαν 
σε μια χρονική στιγμή που η πο
λιτική ηγεσία του υπουργείου, 
χωρίς κανένα, μα κανένα πρόβλη
μα συνεργασίας, το τονίζω, έχει, 
και δυστυχώς θα έχει για αρκετό 
χρόνο ακόμη, πολύ σοβαρότερα 
προβλήματα να ασχοληθεί και να 
επιλύσει. Εχουμε μια τεράστια 
κρίση δημόσιας υγείας αν δεν το 
έχουν καταλάβει, δεν παίζουμε με 
τα κουβαδάκια μας...



39;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Οριστικά και αμετάκλητα...
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 57 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 178.07 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Οριστικά και αμετάκλητα 
ρίχνει αυλαία στο τέλοε του 
καλοκαιριού το «Booth» στο 
Open, καθώε δεν θα συνεχί
σει το φθινόπωρο, παρά τα 
σχετικά σενάρια.

«Η Γη από το Λιάστημα».
Μια άκρωε ενδιαφέρουσα 
σειρά ντοκιμαντέρ του BBC 
έρχεται από σήμερα και 
κάθε Σάββατο και Κυριακή 
στιε 10.00 π.μ. στην τηλεό
ραση του ΣΚΑΪ.

Με έναν μουσαμά τερα
στίων διαστάσεων, μπλε 
χρώματοε, με το λογότυπο 
ERTFlix, κάλυψε η ΕΡΤ τον 
εΕωτερικό τοίχο των εγκα
ταστάσεων τηε στην Κατε- 
χάκη, ομορφαίνονταε λίγο 
την εικόνα του κτιρίου. Η 
ενίσχυση τηε υπηρεσίαε 
ERTFlix συνεχίζεται και με 
διαφημιστικέε καταχωρή- 
σειε εντόε Αυγούστου.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
ενέκρινε, βάσει του κα
νονισμού συγχωνεύσεων 
τηε Ε.Ε., την εΕαγορά τηε 
Porthnet τηε Ελλάδαε από 
τη United Group B.V. των 
Κάτω Χωρών.

0 ΕΟΔΥ φέρεται να απέρρι- 
ψε πρόταση του Σ. Τανιμα- 
νίδη για τη συμμετοχή του 
σε σποτ για τον κορονοϊό.
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1  ΕΙΜΑΣΤΕ ΕΤΟΙΜΟΙ ΓΙΑ ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ ΚΥΜΑ ΤΗΣ
ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

Επιφάνεια: 1031.93 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΣΤΗ ΜΑΡΙΑ ΜΟΥΡΕΛΑΤΟΥ

Λ
ίγες μόνο εβδομάδες πριν από 
το πρώτο κουδούνι στα σχολεία 
και δύο εικοσιτετράωρα πριν 
από τις τελικές ανακοινώσεις 
της Δευτέρας, με το βλέμμα 
στραμμένο στον ΕΟΔΥ και τα 
νέα αρνητικά ρεκόρ κρουσμά
των κορωνοϊού καθημερινά, 
γονείς και μαθητές κρέμονται από τα χείλη της 
υπουργού Παιδείας για ίο κανονιστικό πλαίσιο 
βάσει του οποίου θα γίνει η επαναφορά στις σχο
λικές αίθουσες στις 7 Σεπτεμβρίου. Την πλήρη 

ετοιμότητα του κρατικού μηχανισμού δηλώνει σιον 
«Φ» η υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευμάτων 
Σοφία Ζαχαράκη.

Η ομόφωνη εκ»ήγηση της Επιτροπής Δη
μόσιας Υγείας προς «ο υπουργείο Παι
δείας για την έναρξη της νέας σχολικής 
χρονιάς ήχον «ο άνοιγμα «ων σκολείων 
γα γίνει με πλήρη σύνθεση και αυξημένα 
μέτρα προστασίας. Ποια είχα· η λογική 
πιο» από τις πρόσφατες αποφάσεις και 
ποιο το μήνυμά σας σε γόνας και μαθητές; 

Η διασφάλιση της υγείας κάθε πολίτη της χώρας 
μας αποτελεί για όλους μας απόλυτη προτεραιό
τητα. Ταυτόχρονα, θεμελιώδης είναι η εκπλήρωση 
της αποστολής ίων σχολείων μας απέναντι στους 
μαθητές και τις οικογένειες τους. Υπό τις νέες αυτές 
συνθήκες, η λειτουργία των σχολείων αποκτά 
ακόμη μεγαλύτερη αξία, ιόσο για τη μαθησιακή 
υποστήριξη των μαθητών όσο -και ιδίως- για την 
επαρκή ψυχολογική στήριξη και υγιή κοινωνικο
ποίησή τους. Αυτή τη φορά είμαστε οπλισμένοι 
με την εμπειρία της προηγούμενης χρονιάς που 
μας απέδειξε ότι τα σχολεία μπορούν να επαναλει- 
τουργήσουν υπό συνθήκες νέας κανονικότητας, 
με τήρηση όλων των προβλεπόμενων μέτρων για 
την προστασία της υγείας μαθητών, εκπαιδευτικών, 
αλλά και των οικογενειών τους. Το μήνυμα προς 
γονείς, μαθητές, εκπαιδευτικούς και όλους τους 
παράγοντες της εκπαιδευτικής διαδικασίας είναι 
σαφές: τα σχολεία μπορούν και πρέπει να ανοίξουν, 
με τήρηση κάθε αναγκαίου μέτρου για την εγγύηση 
συνθηκών ασφαλείας.

Τι εκπιράξαη από τη σύσκεψη στην οποία 
συμμετείχατε με τους 13 περιφερειακούς 
διευθυντές εκπαίδευσης για τις ανάγκες 
της νέας σχολικής χρονιάς, now δεγ μοιά
ζει με καμία στο παρελθόν; 

Συναισθανόμαστε πλήρως όλοι το μέγεθος της 
ευθύνης, την ανάγκη να αρθούμε στο ύψος των 
περιστάσεων και να υπερβούμε τα εμπόδια -γνω
στά, αλλά και άγνωστα ακόμη- που η κρίση θέτει 
ενώπιον μας. Αυτό ακριβώς το αίσθημα της συ- 
νειδητοποίησης, της ετοιμότητας και της αποφα
σιστικότητας αποκόμισα και από τη συνάντηση 
με τους περιφερειακούς διευθυντές εκπαίδευσης, 
αλλά και τις νέες διευθύντριες και τους διευθυντές 
εκπαίδευσης: Είμαστε έτοιμοι να ανταποκριθού- 
με στην πρόκληση του δεύτερου κύματος της 
πανδημίας και να to αντιμετωπίσουμε. Εχουμε 
αποδείξει ότι μπορούμε να ίο καταφέρουμε και θα 
το καταφέρουμε με προτεραιότητα την προστασία 
της δημόσιας υγείας, αλλά και την ουσιαστική 
κάλυψη των παιδαγωγικών αναγκών των μαθητών.

Ο ΙΥΡΙΖΑ, μέσω του κ. Φίλη, κάνη λό
γο για «ασύγγνωστη επιπολαιότητα και 
έλλειμμα κοινωνικής ευθύνης», σχολιά
ζοντας τους χειρισμούς του υπουργείου 
Παιδείας για το άνοιγμα των σκολείων.

ΔΕΙΞΑΜΕ ΚΑΙ 
ΣΤΟΥΣ ΠΛΕΟΝ 

ΔΥΣΠΙΣΤΟΥΣ 
ΟΤΙ ΣΥΛΛΟΓΙΚΑ ΩΣ 
ΧΩΡΑ ΜΠΟΡΟΥΜΕ 

ΝΑ ΣΗΚΩΣΟΥΜΕ 
ΤΟ ΑΙΚΟ ΜΑΣ 

ΜΕΡΙΔΙΟ ΣΤΗΝ 
ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ 

ΜΙΑΣ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑΣ 
ΚΡΙΣΗΣ ΟΧΙΩΣ 

ΔΑΚΤΥΛΟ- 
ΔΕΙΚΤΟΥΜΕΝΟΣ 
ΟΥΡΑΓΟΣ, ΑΛΛΑ, 
ΕΠΙΤΕΛΟΥΣ, ΓΙΑ 

ΩΣ 
ΜΑ 

ΠΡΟΣ

ΕΙΜΑΣΤΕ ΕΤΟΙΜΟΙ ΓΙΑ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ ΚΥΜΑ 
ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ
«Το μήνυμα προς γονείς, μαθητές εκπαιδευτικούς και όλους 
τους παράγοντες της εκπαιδευτικής διαδικασίας είναι σαφές:
Τα σχολεία μπορούν και πρέπει να ανοίξουν, με τήρηση κάθε αναγκαίου 
μέτρου για την εγγύηση συνθηκών ασφαλείας», λέει στον «Φ» 
η υφυπουργός Παιδείας και θρησκευμάτων και υπογραμμίζει 
ότι «η προστασία της δημόσιας υγείας αποτελεί προτεραιότητα»

Τι απαντάτε στις επικρίσεις «ις αντιπο
λίτευσης;

Αντίπαλός μας είναι ο ιός και οι επιπτώσεις της 
κρίσης που έχει επιφέρει στην κοινωνία, πνν οικο
νομία και συνολικά στη ζωή μας. Εκεί στρέφουμε 
το σύνολο των προσπαθειών μας. Αντιπαραθέσεις 
μικροπολιτικής φύσεως είναι τουλάχιστον επικίν
δυνες σε περιόδους όπως αυτές. Προτιμούμε να 
μιλούν οι πράξεις μας για εμάς. Αλλωστε, οι ίδιες 
κατηγορίες από την ίδια πλευρά είχαν λίγο ώς πολύ 
διατυπωθεί για τη διαχείριση της πρώτης φάσης 
ίου κορωνοϊού: Ενστάσεις για την εξαποστάσεως 
εκπαίδευση, επιθέσεις τις το άνοιγμα της πρωτο
βάθμιας εκπαίδευσης κ.ά. Και όλες διαψεύοτηκαν, 
καθώς αποδείξαμε ότι και μπορούμε να δημιουρ
γήσουμε ένα διευρυμένο σύστημα εξ αποσιάσεως 
εκπαίδευσης με πρωτοφανή συμμετοχή εκατοντά
δων χιλιάδων μαθητών και εκπαιδευτικών. Και τα 
σχολεία μας μπορούμε να ξαναλειχουργήσουμε με 
ασφάλεια και να κλείσουμε ίο σχολικό έτος όσο 
ίο δυνατόν πιο ομαλά, με τη στήριξη των εκπαι
δευτικών και την εφαρμογή ίων μέτρων από τους 
μαθητές. Δείξαμε και στους πλέον δύσπιστους ότι, 
συλλογικά ως χώρα, μπορούμε να σηκώσουμε το 
δικό μας μερίδιο στην αντιμετώπιση μιας παγκόσμι
ας κρίσης όχι ως δακτυλοδεικτούμενος ουραγός, 
αλλά, επιτέλους, για μία φορά ως παράδειγμα προς 
μίμηση. Στόχος μας είναι να μη μείνει κανένα παιδί 
πίσω στην εκπαιδευτική διαδικασία, να υπάρχει 
ισότητα ευκαιριών στους μαθητές και τις μαθήτριες 
σε όλη την Ελλάδα μέσα σε ένα ασφαλές περιβάλ
λον για όλη τη σχολική κοινότητα.

Υπάρκει κάτι now φέρει «η σφραγίδα της 
δικής σας ηγεσίας «ου τελευταίου έτους 
και θα «ο δούμε γα υλοποιείται για πρώτη 
φορά με τη νέα σχολική χρονιά;

Πετύχαμε να προχωρήσει σημαντικά η μεταρ
ρύθμιση της διετούς υποχρεωτικής προσχολικής 
αγωγής, συμπεριλαμβάνονιας την πλειονότητα των 
δήμων στην Ελλάδα, προχωρήσαμε σε αλλαγές 
στα ωρολόγια προγράμματα με αύξηση ωρών σης 
ξένες γλώσσες, στην πληροφορική και τη φυσική 
αγωγή, εισαγάγαμε ία αγγλικά στο νηπιαγωγείο ως 
δραστηριότητα με παιγνιώδη τρόπο, αλλά και τα 
Εργαστήρια Δεξιοτήτων ώστε να καλλιεργηθούν 
εγκαίρως οι απαραίτητες ψηφιακές δεξιότητες 
του 21ου αιώνα, μέσω θεματικών ενοτήτων, όπως 
μεταξύ άλλων η ρομποτική και η επιχειρηματι
κότητα, η οδική ασφάλεια, η σεξουαλική αγωγή, 
η αγωγή υγείας κ.ά. Αναβαθμίσαμε τον θεσμό 
των Πρότυπων και Πειραματικών Σχολείων και 
εισαγάγαμε τον Σύμβουλο Σχολικής Ζωής, θεσμό 
προσανατολισμένο στην αντιμετώπιση ίου σχολι
κού εκφοβισμού. Προχωρούμε σης προσλήψεις 
ψυχολόγων και κοινωνικών λειτουργών για την 
ενίσχυση των δικτύων σχολείων. Ηδη πραγματο
ποιήθηκαν μέσω ΑΣΕΠ οι πρώτοι μόνιμοι διορι
σμοί εκπαιδευτικού και βοηθητικού προσωπικού 
στην Ειδική Αγωγή την τελευταία δεκαετία. Και ήδη 
προχωρά η διαδικασία πρόσληψης και διορισμών 
εκπαιδευτικών στη γενική εκπαίδευση, με στόχο 
να έχουν προσληφθεί 10.500 εκπαιδευτικοί τα 
επόμενα χρόνια. Φέραμε νέο νόμο στην ιδιωτική 
εκπαίδευση με τον οποίο απελευθερώσαμε και 
απεγκλωβίσαμε τις ιδιωτικές σχολικές μονάδες 
από χον αναπαραγωγικό και αναποτελεσματι
κό κρατικό παρεμβατισμό, από την υπέρμετρη 
γραφειοκρατία και παρέχουμε πλέον μεγαλύτερη 
ευελιξία και αυτονομία σπς ίδιες ης σχολικές μο
νάδες. Οι αλλαγές αυτές, μαζί με πολλές άλλες, 
θα φανούν κυρίως κατά ιη νέα σχολική χρονιά, 
και αποτελούν το στίγμα μας, αλλά και πρόδρομο 
ακόμη περισσότερων.
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1  Κορωνοϊός: Καλύτερα προετοιμασμένη η Ευρώπη,
λέει ο ΠΟΥ

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

Επιφάνεια: 602.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κορωνοϊός: Καλύτερα προετοιμασμένη η Ευρώπη, λέει ο ΠΟΥ
Σ

την Ευρώπη, η διαχεί
ριση της πανδημίας 
που προκλήθηκε από 
τον νέο κορωνοϊό μπορεί πλέ

ον να γίνει χωρίς να επιβληθεί 
lockdown στο σύνολο της κοι
νωνίας χάρη στην προετοιμα
σία των αρχών και στις γνώσεις 
που έχουν συσσωρευθεί αυτούς 
τους τελευταίους μήνες, διαβε
βαίωσε σήμερα ο Παγκόσμιος 
Οργανισμός Υγείας (ΠΟΥ). «Με 
τα βασικά μέτρα σε εθνική κλί
μακα και τα πρόσθετα στοχευ- 
μένα μέτρα, είμαστε σε πολύ 
καλύτερη θέση για να εξαλεί
ψουμε τις τοπικές αναζωπυ
ρώσεις του ιού. Μπορούμε να 
διαχειρισθούμε τον ιό και να 
διατηρήσουμε σε λειτουργία 
την οικονομία και το εκπαι
δευτικό σύστημα», δήλωσε από 
την Κοπεγχάγη ο αρμόδιος για 
την Ευρώπη διευθυντής του 
ΠΟΥ Χανς Κλούγκε στη διάρ
κεια συνέντευξης Τύπου που 
πραγματοποιήθηκε ονλάιν. 
Μέτρα προστασίας

Εδώ και δύο μήνες, η 
Ευρώπη καταγράφει συνεχή 
αύξηση του αριθμού των κρου
σμάτων: την πρώτη εβδομάδα 
του Αυγούστου καταγράφηκαν 
40.000 επιπλέον κρούσματα 
σε σχέση με αυτά του Ιουνίου, 
όταν ο αριθμός τους βρισκό
ταν στο χαμηλότερο σημείο. 
Όμως «δεν επιστρέφουμε στον 
Φεβρουάριο, ξέρουμε πώς να 
στοχεύσουμε τον ιό και όχι την 
κοινωνία», επέμεινε ο Κλού
γκε. Εκτός από τον σεβασμό 
των μέτρων προστασίας και 
αποστασιοποίησης, καθώς και 
μια εθνική στρατηγική διάγνω
σης και ιχνηλάτησης, ο ΠΟΥ 
συνιστά να λαμβάνονται τοπικά 
μέτρα όταν εμφανίζονται εστίες 
μόλυνσης. Ωστόσο είναι σημα
ντικό να ανοίξουν τα σχολεία

στο βαθμό που οι κοινωνίες 
ανοίγουν και πάλι, υπογράμμι
σε ο Κλούγκε εκφράζοντας ανη
συχία για τις συνέπειες από το 
κλείσιμο των σχολείων, ιδιαί
τερα για τα παιδιά που παρου
σιάζουν ειδικές ανάγκες.

Συμφωνία με Κομισιόν
Την ίδια στιγμή, την ολοκλή
ρωση της συμφωνίας με την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή για 
την παροχή έως 400 εκατομ
μυρίων δόσεων του εμβολί
ου AZD1222, που αναπτύσ
σει από κοινού με το Πανεπι
στήμιο της Οξφόρδης ενάντια 
στη νόσο COVID-19, ανακοί
νωσε η βιοφαρμακευτική εται
ρεία Astrazeneca, επιβεβαιώ

νοντας όσα ανέφερε ο υπουρ
γός Υγείας Βασίλης Κικίλιας για 
την χορήγηση 3 εκατ. δόσεων 
τμηματικά, στη χώρα μας. Σύμ
φωνα με την ανακοίνωση της 
εταιρείας «η πρώτη συμφω
νία της Ευρωπαϊκής Επιτρο
πής για εμβόλιο ενάντια στη 
νόσο COVID-19 εξασφαλίζει 
την πρόσβαση όλων των κρα
τών μελών της ΕΕ στο εμβό
λιο χωρίς κέρδος κατά τη διάρ
κεια της πανδημίας». Η συμ
φωνία είναι απόρροια της 
υφιστάμενης συμφωνίας της 
AstraZeneca με την Ευρωπαϊ
κή Συμμαχία για εμβόλια χωρίς 
Αποκλεισμούς (με επικεφα
λής τη Γερμανία, τη Γαλλία, την 
Ιταλία και την Ολλανδία). Η

νέα συμφωνία θα παράσχει 
σε όλα τα κράτη-μέλη της ΕΕ, 
περιλαμβανομένης της Ελλά
δας, τη δυνατότητα πρόσβασης 
στο εμβόλιο σε ισότιμη βάση 
χωρίς κέρδος κατά τη διάρκεια 
της πανδημίας. Επιτρέπει επί
σης στα κράτη-μέλη της ΕΕ να 
κατευθύνουν εκ νέου την προ
μήθεια δόσεων σε άλλες ευρω
παϊκές χώρες. Σύμφωνα με τον 
κ. Πασκάλ Σοριότ, Διευθύνοντα 
Σύμβουλο της βιοφαρμακευ- 
τικής εταιρείας, «Αυτή η πρώ
τη συμφωνία για το εμβόλιο 
με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
θα διασφαλίσει την πρόσβα
ση εκατομμυρίων Ευρωπαί
ων στο εμβόλιο AZD1222 μετά 
την έγκρισή του. Αναμένοντας

σύντομα την έναρξη της παρα
γωγής στην ευρωπαϊκή αλυσί
δα εφοδιασμού της εταιρείας, 
ελπίζουμε να καταστήσουμε 
το εμβόλιο διαθέσιμο ταχύτα
τα και σε ευρεία βάση, με ορί
ζοντα παράδοσης των πρώ
των δόσεων τα τέλη του 2020. 
θα ήθελα να εύχαριστήσω το 
σύνολο της Ευρωπαϊκής Επι
τροπής, και ειδικά την Επίτρο
πο Υγείας και Ασφάλειας Τρο
φίμων, Στέλλα Κυριακίδου, για 
την ταχεία ανταπόκρισή τους 
στο ζήτημα της διασφάλισης 
της προστασίας των Ευρωπαί
ων με ένα εμβόλιο ενάντια σε 
αυτόν τον θανατηφόρο ιό, σε 
σύντομο χρονικό διάστημα, 
καθιστώντας δυνατή την ανα

δόμηση των κοινωνιών και 
της οικονομίας σε παγκόσμιο 
επίπεδο».

Παγκόσμιο επίπεδο
Τον Ιούλιο του 2020, ενδι
άμεσα αποτελέσματα από τη 
συνεχιζόμενη δοκιμή COV001 
Φάσης Ι/ΙΙ δημοσιεύθηκαν στο 
περιοδικό The Lancet και έδει
ξαν ότι το AZD1222 ήταν ανε
κτό και παρήγαγε ισχυρές ανο- 
σολογικές αποκρίσεις ενάντια 
στον ιό SARS-CoV-2 σε όλους 
τους συμμετέχοντες που αξι
ολογήθηκαν. Η κλινική ανά
πτυξη του AZD1222 πρόχω
μά σε παγκόσμιο επίπεδο με 
συνεχιζόμενες δοκιμές τελι
κού σταδίου Φάσης ΙΙ/ΙΙΙ στο 
Ηνωμένο Βασίλειο και τη Βρα
ζιλία, μια δοκιμή Φάσης Ι/ΙΙ 
στη Νότια Αφρική και σχεδια
ζόμενες μελέτες στις Ηνωμένες 
Πολιτείες, την Ιαπωνία και τη 
Ρωσία. Αποτελέσματα από τις 
δοκιμές τελικού σταδίου ανα
μένονται αργότερα εντός του 
έτους, ανάλογα με το ποσο
στό λοιμώξεων στις κοινότη
τες στις οποίες διεξάγονται οι 
κλινικές δοκιμές. Υπενθυμίζε
ται ότι ο κ. Κικίλιας είχε ανα
κοινώσει ότι η Ελλάδα θα έχει 
το πρώτο κομμάτι από τα εμβό
λια που θα αγοράσει η Ευρω
παϊκή Ένωση από το εμβόλιο 
της Οξφόρδης. Πρόσθεσε ότι 
οι παραδόσεις θα γίνουν σε 
επτά τμηματικές παραδόσεις, 
ενώ ανέφερε πως «θα ξεκινή
σουμε με 700.000 δόσεις τον 
Δεκέμβριο». Τόνισε, μάλιστα, 
πως αυτοί που έχουν προτεραι
ότητα στον εμβολιασμό είναι οι 
ευπαθείς ομάδες, ενώ ανέφε
ρε ότι συνολικά στη χώρα μας, 
από αυτή τη συμφωνία ανα
λογούν περίπου 3 εκατομμύ
ρια δόσεις.
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1  Η πανδημία απειλεί να βυθίσει επιπλέον 100
εκατομμύρια ανθρώπους στην ακραία φτώχεια

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

Επιφάνεια: 502.94 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ΠΑΝΔΗΜΙΑ ΑΠΕΙΛΕΙ ΝΑ ΒΥΘΙΖΕ1100 ΕΚΑΤ. 
ΑΝΘΡΩΠΟΥΣ ΕΤΗΝ ΑΚΡΑΙΑ ΦΤΟΧΕΙΑ ,™,
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1  Η πανδημία απειλεί να βυθίσει επιπλέον 100 εκατομμύρια ανθρώπους
στην ακραία φτώχεια

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

«ΜΑΥΡΕΣ» ΠΡΟΒΛΕΨΗΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΤΡΑΠΕΖΑ

Η πανδημία απειϋεί να βυθίσει επιπθέον 100
εκαιομμύρια ανθρώπους στην ακραία φτώχεια
Η ΚΡΙΣΗ της πανδημίας του κορωνοϊού μπορεί να οδη
γήσει επιπλέον 100 εκατομμύρια ανθρώπους να περι
πέσουν στην ακραία φτώχεια σε διεθνές επίπεδο, πολύ 
περισσότερους από ό,η υπολογιζόταν α)ς αυτό το στάδιο, 
προειδοποίησε ο πρόεδρος της Παγκόσμιας Τράπεζας, ο 
Ντέιβιντ Μαλπάς, κατά τη διάρκεια συνέντευξης που παρα
χώρησε στο Γαλλικό Πρακτορείο. Ο χρηματοπιστωτικός 
θεσμός της Ουάσινγκτον υπολογίζει ότι 70 ως 100 εκα
τομμύρια άνθρωποι μπορεί να περιπέσουν σε κατάσταση 
ακραίας φτώχειας και «ο αριθμός αυτός μπορεί να αυξη
θεί» εάν η πανδημία επιδεινωθεί ή διαρκέσει, διευκρί
νισε. Προηγούμενη εκτίμηση της Παγκόσμιας Τράπεζας 
έκανε λόγο για 60 εκατομμύρια.

Αυτό καθιστά «επιτακτική» ανάγκη οι πιστωτές να προ
χωρήσουν σε απομείωση του χρέους φτωχών χωρών, 
έκρινε ο Μαλπάς, πηγαίνοντας έτσι πιο μακριά από τις 
εκκλήσεις να παραταθεί το μορατόριο που κηρύχθη
κε όσον αφορά την αποπληρωμή του δημόσιου χρέους 
των κρατών που βρίσκονται σε πιο δεινή θέση. Ο ίδιος 
προεξόφλησε όη οι χώρες που θα χρειαστεί να αναδιαρ- 
θρώσουν το δημόσιο χρέος τους θα είναι περισσότερες. 
«Οι τρωτότητες που συνδέονται με τα χρέη έχουν αυξη
θεί και είναι επιτακτική ανάγκη (για ης χώρες-οφειλέυες) 
να δουν φως στην άκρη του τούνελ ώστε να μπορέσουν 
να προσελκύσουν νέες επενδύσεις», εξήγησε ο πρόεδρος 
της Παγκόσμιας Τράπεζας.

Τα κράτη μέλη της Ομάδας των Είκοσι (G20) πιο ανε
πτυγμένων οικονομικά χωρών της υφηλίου αποφάσι
σαν τον Απρίλιο την αναστολή ως το τέλος του 2020 της 
αποπληρωμής των οφειλών των φτωχότερων χωρών.

Μη κυβερνητικές οργανώσεις και η Παγκόσμια Τράπε
ζα απευθύνουν έκκληση να παραταθεί ως το 2021 αυτό 
το μορατόριο, το οποίο αφορά 76 χώρες. Τα κράτη της 
G20 αναμένεται να λάβουν αποφάσεις μέχρι τον Οκτώ
βριο, όταν θα διεξαχθεί η προσεχής σύνοδός τους. Αλλά 
αυτό δεν θα είναι αρκετό, εκτίμησε ο Ντέιβιντ Μαλπάς, 
καθώς η επιβράδυνση της οικονομικής δραστηριότητας 
σημαίνει πως οι συγκεκριμένες χώρες, που αδυνατούν 
ήδη να προσφέρουν δίχτυ ασφαλείας, επαρκή κοινωνι
κή πρόνοια στους πολίτες τους, δεν θα είναι σε θέση να 
αποπληρώσουν πς οφειλές τους. Το ύψος της απομείω- 
σης του χρέους θα πρέπει να εξαρτηθεί από την κατάστα
ση σε κάθε χώρα, σημείωσε. Ο θεσμός έχει εξαγγείλει τη 
χορήγηση κατεπείγουσας βοήθειας 160 δισεκατομμυρί
ων δολαρίων σε περίπου εκατό κράτη όπως αναφέρει το 
Αθηναϊκό Πρακτορείο Ειδήσεων.

Το 2015, τη χρονιά κατά την οποία είχε γίνει η πιο 
πρόσφατη εκτίμηση που είναι αναρτημένη στον ιστότο- 
πο της Παγκόσμιας Τράπεζας, περίπου 734 εκατομμύρια 
άνθρωποι ζούσαν ήδη σε κατάσταση ακραίας φτώχειας, 
με άλλα λόγια περίπου το 10% του παγκόσμιου πληθυ
σμού. Όμως η ακραία φτώχεια - το να ζπ κανείς με λιγό
τερο από 1,90 δολάρια την ημέρα - δεν παύει να αυξά
νεται αφότου άρχισε η πανδημία.

Η επιδείνωση οφείλεται στον συνδυασμό της κατα
στροφής θέσεων εργασίας κατά τη διάρκεια της πανδημί
ας καθώς και σης δυσκολίες των αλυσίδων εφοδιασμού, 
που δυσχεραίνουν την πρόσβαση σε τρόφιμα. «Όλ’ αυτά 
συμβάλλουν κόσμος να ολίσθαινα στην ακραία φτώχαα» 
όσο η κρίση διαρκεί, επισήμανε ο Μαλπάς.
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1  Θέλουν να ενισχυσουν το δίδυμο Τσιόδρα-Χαρδαλιά
Πηγή: ΑΠΟΨΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 70.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θέλουν να 
ενισχυσουν το δίδυμο 

Τσιόδρα-Χαρδαλιά
Ανεβασμένες είναι οι μετοχές 

στο Μαξίμου του προέδρου του 
ΕΟΔΥ Παναγιώτη Αρκουμα- 

νέα. Ο οργανισμός, σύμφωνα 
με τους επιτελείς του Μαξίμου, 
ανταηοκρίθηκε στο έπακρο της 
πρόκλησης της πανδημίας του 
κορωνοϊού και γι’ αυτό έχουν 
πέσει στο τραπέζι τρόποι για 
να προωθηθεί.Όχι, δεν συζη

τούν ενδεχόμενο αντικατάστα
σης. Τουναντίον, θέλουν να 

τον βγάλουν περισσότερο στα 
ΜΜΕ για εηικοινωνιακούς λό

γους, καθώς μπορεί να συν
δράμει το έργο των Τσιόδρα- 
Χαρδαλιά, για τον δύσκολο 
χειμώνα που ακολουθεί. Να 

σημειωθεί ότι ο κ. Αρκουμα νέ
ας είναι οικονομολόγος και ό

χι επιδημιολόγος.
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1  Στον εισαγγελέα 30 ανηρρησίες του facebook
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 203.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ETON εισαγγελέα οδηγήθηκαν περί
που 30 άτομα, που σχετίζονται με τις 
ομάδες στα social media με το μή
νυμα «Κανένα παιδί με μάσκα στο 
σχολείο» και περιλαμβάνονται στην 
ογκώδη δικογραφία της Δίωξης Ηλε
κτρονικού Εγκλήματος, με σοβαρά 
αδικήματα που διώκονται ακόμη και 
σε βαθμό κακουργήματος.

Η δικογραφία αφορά ιστοσελίδες 
με ψευδείς και ανυπόστατες αναρ
τήσεις σχετικά με τον κορονοϊό από 
την ομάδα «Κανένα παιδί με μάσκα 
στο σχολείο». 0 εισαγγελέας θα απο
φασίσει για την άσκηση διώξεων, τό
σο για τους διαχειριστές όσο και για 
μέλη της ομάδας, που εκφράζουν 
δημόσια θέσεις οι οποίες κρίνονται 
επικίνδυνες για τη δημόσια υγεία και 
δυνάμει θέτουν σε κίνδυνο τη ζωή 
των ανηλίκων που βρίσκονται υπό 
την επίβλεψή τους.

Ενας από τους διαχειριστές της 
ομάδας, ο οποίος συστήνεται ως 
«Αγγελος» και δηλώνει απόστρα- 
τος αξιωματικός, μίλησε στον ραδιο
φωνικό σταθμό Status FM 107,7 της 
Θεσσαλονίκης.

Στον εισαγγελέα 
30 ανηρρησΐεε 
ίου facebook

«Είναι ένα φρέσκο σάιτ, που βάλ
λεται πανταχόθεν για διάφορους 
λόγους. Δεν είναι επίθεση η φρά
ση ’’Κανένα παιδί στο 
σχολείο με μάσκα” - εί
ναι μια επικεφαλίδα. Με 
την ίδια λογική θα μπο
ρούσε να χαρακτηριστεί 
επίθεση και αυτό που 
κάνει η κυβέρνηση στα 
παιδιά. Εγκριτοι καθη
γητές έχουν αποφανθεί 
ότι η χρήση της μάσκας 
δεν προστατεύει και δυνητικά μπορεί 
να αφήσει και προβλήματα» ανέφερε.

0 διαχειριστής της ιστοσελίδας 
στο facebook τη χαρακτηρίζει ως «κί
νημα» κατά της κυβερνητικής οδηγί
ας. «Ξέρετε π μπορεί να δημιουργή

σει μια μάσκα; Μέτρησα τον κορεσμό 
μου, το έχετε κάνει ποτέ; Ηταν πάντα 
98 και πήγε στο 82. [...] 0 κάθε λοι- 
μωξιολόγος μπορεί να λέει ό,τι θελέι 
ή ό,τι του πούνε να πει. Είμαστε γο
νείς και θέλουμε να προστατεύσου
με τα παιδιά μας» δήλωσε.

Στο μεταξύ, στην Εισαγγελία 
Πρωτοδικών Αθηνών διαβιβάστη
καν χθες από τη Δίωξη Ηλεκτρονι
κού Εγκλήματος 21 δικογραφίες για 
παρόμοιες περιπτώσεις με διαδικτυ

ακάς αναρτήσεις σχε
τικές με τον κορονοϊό, 
προκειμένου να γίνει 
αξιολόγηση.

Πρόκειται για δέκα 
περιπτώσεις ομάδων για 
τη μη χρήση μάσκας στα 
σχολεία σε μέσο κοινω
νικής δικτύωσης, για 
μια περίπτωση βίντεο 

για το ίδιο θέμα και για δέκα υπο
θέσεις με αναφορές και ιστολογία σε 
μέσο κοινωνικής δικτύωσης που πα
ροτρύνουν τους πολίτες να μην τη
ρούν τα μέτρα αποφυγής διασποράς 
της πανδημίας.

«Οι λοιμωξιολόγοι 
λένε ό,τι θέλουν, 
εμείς θέλουμε να 
προστατεύσουμε 

χα παιδιά μας»
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1  Εχθροί του κοινωνικού κράτους
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 161.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΝΑ ΑΠΟ ΤΑ βασικά μέτρα που οι ει
δικοί προτείνουν για το άνοιγμα των 
σκολείων αφορά την υποχρεωτική 
χρήση της μάσκας. Που σημαίνει 
πως φυσική συνέπεια της υποχρε
ωτικής χρήσης μά
σκας στα σχολεία 
είναι και η δωρεάν 
χορήγησή της από 
το κράτος σε μα
θητές και δασκά
λους. Πώς, όμως, 
να εξηγήσει κα
νείς το κυβερνη
τικό αλαλούμ αυ
τών των ημερών;
Η υπουργός Παιδείας με σαφήνεια 
δήλωσε πως το κόστος της μάσκας 
θα επιβαρύνει την ελληνική οικο
γένεια, ενώ χθες ο υπουργός Εσω
τερικών δεσμεύτηκε -κατ’ εντολήν 
του πρωθυπουργού, λέει- ότι το 
κόστος θα βαρύνει το κράτος μέσω 
των δήμων.

Ενα δεύτερο ζήτημα, ακόμα ση
μαντικότερο για τη δημόσια υγεία, 
αφορά τον εμβολιασμό του πλη
θυσμού από τη στιγμή που θα πα- 
ραχθεί εμβόλιο για τον Covid-19. 
Το θέμα αυτό μόλις χθες αποσα
φηνίστηκε, με παρέμβαση, πάλι,

του πρωθυπουργού. Το εμβόλιο 
θα γίνεται δωρεάν. Μία μέρα πριν, 
όμως, ο υπουργός Οικονομικών 
άφηνε να εννοηθεί πως στη δαπά
νη του εμβολιασμού θα υπήρχε και 

συμμετοχή του 
πολίτη. Τι ακρι
βώς συμβαίνει; Ο 
πρωθυπουργός 
δεν μιλάει με τους 
υπουργούς του; 
Τους αφήνει να 
εκτίθενται για να 
βγει στη συνέχεια 
αυτός ως σωτή- 
ρας των πολιτών;

Δημιουργείται η εντύπωση πως 
η κυβέρνηση βρίσκεται σε σύγχυ
ση -ειδικά μετά την αύξηση των 
κρουσμάτων- και ενδεχομένως σε 
κατάσταση πανικού. Εκεί πιστεύουν 
ορισμένοι πως οφείλεται το αλα
λούμ που περιγράψαμε. Μπορεί να 
συμβαίνει κι αυτό. Αλλά τα ήξεις 
αφήξεις για το αν θα επιβαρυνθεί ο 
πολίτης στο ζήτημα υγείας δεν είναι 
απόρροια πανικού. Είναι συνέπεια 
της νεοφιλελεύθερης λογικής των 
κυβερνώντων που τους καθιστά ξέ
νους και εχθρικούς στην έννοια και 
στην ουσία του κοινωνικού κράτους.

Εχθροί ίου 
κοινωνικού 

κράτους
► Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΥ
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1  Πόσο θωρακισμένο είναι το Εθνικό Σύστημα Υγείας;
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 1019.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πόσο ϋωρακισμένο είναι 
το Εϋνικό Σύστημα Υγείας;

22.8.2020
ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ
ΠΑΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ
panoskonstantopoulos(Sgniail. com

οι προσλήψεις 
που έγιναν 

σε γιατρούς, 
νοσοκόμους, 
διοικητικούς 

και παραϊατρικό 
προσωπικό 

για τις ανάγκες 
του κορονοΐού

μονο αφορούν 
ιατρικό προσωπικό

L500 άτομα κάθε χρόνο εγκαταλείπουν το ΕΣΥ 
λόγω συνταξιοδότησης

300 άτομα από αυτά 
είναι γιατροί
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1  Θλίψη αλλά και ανάγκη για ψυχραιμία
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 409.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΛίψη
αΜά και ανάγκη 

για ψυχραιμία
αναμαζευόμαστε σιγά αγά καθώά 
γυρίζουν από τιά διακοπέά οι πε- 
ρισσότεροι αδειούχα εν όψει Σε
πτέμβριον και σχοίΙείων. Τώρα, 
βέβαια, δεν είναι όπωά τον Ιούλιο, 

που άρχιζαν οι διακοπέά μαά. Καθημερινά εί
μαστε αντιμέτωποι με τη θλίψη και την ανη
συχία που μαά προκαλούν οι ανακοινώσείά 
τηά επιτροπήά των γιατρών και τηά Πολιτικήά 
Προστασίαά για συνεχή αύξηση των κρου
σμάτων. Και μάλιστα, η διασπορά είναι με
γαλύτερη στα παιδιά και τονά νέονά και όχι 
τόσο στίά ευπαθείά ομάδεά των ηλικιωμένων.

Δεν είναι μόνο οι ειδικοί λοιμωξιολόγοι και 
οι πολιτικοί που παίρνουν τιά αποφάσείά, αλ
λά και όλοι εμείά που βρισκόμαστε απένα
ντι σε ένα μεγάλο πρόβλημα, για το οποίο 
κανείά δεν έχει τη μαγική λύση, για να την 
εφαρμόσει και να σώσει τουά υπολοίπουά.

Κανείά δεν μπορεί να πει τι θα γίνει με τα 
σχολεία. Η Πολιτεία και οι ειδικοί θέλουν 
να ανοίξουν τα σχολεία, για να μπορέσει να 
κρατηθεί σε ένα μεγάλο βαθμό η κανονικό
τητα στα παιδιά, τουά γονείά και την οικογέ
νεια. Τα πράγματα δεν είναι όπωά τον περα
σμένο Μάρτιο που έκλεισαν τα σχολεία ωά

ένα πρώτο μέτρο αυτοάμυναά τηά κοινωνίαά. 
Η εξέλιξη τηά πανδημίαά έδειξε πωά τα γενι- 
κευμένα lockdown δεν μπορούν να συνεχι
στούν, γιατί οι κοινωνίεά θα χάσουν την κα- 
νονικότητά τουά και θα αυξηθούν τα ψυχικά 
νοσήματα στουά ανθρώπουά. Η λειτουργία 
τηά Οικονομίαά σε όσο γίνεται περισσότερεά 
βαθμίδεά είναι και αυτό μια μορφή κανονι- 
κότηταά, για να κρατηθούν οι ισορροπίεά και 
να καταφέρουν οι επιχειρήσείά και οι εργα
ζόμενοι να επιβιώσουν. Αλλιώά θα έρθει η 
κατάρρευση, θκτόά από την οικονομική, και 
η κοινωνική.

Όλα αυτά είναι σκέψείά και πρακτικέά που 
λαμβάνονται υπ’ όψιν συνεχώά και από τουά 
ειδικούά και από την Πολιτεία. Η αντιμετώ
πιση αυτήά τηά πανδημίαά γίνεται βήμα 
βήμα στίά οργανωμένεά κοινωνίεά, και κυ- 
ρίωά κρατώνταά τιά ισορροπίεά. Όταν υπάρ- 
χουν κρούσματα παίρνείά στοχευμένα μέ
τρα. Όταν περιορίζονται τα κρούσματα, τότε 
μειώνονται και τα μέτρα. Οι θεωρίεά των δύο 
άκρων έδειξαν πωά δήμιουργούνται μεγά- 
λεά παρενέργειεά. Τα μοντέλα τηάΑμερικήά, 
τηά Βρετανίαά και τηά Σουηδίαά απέτυχαν 
γιατί υπήρξε μεγάλοά αριθμόά κρουσμάτων

> ΓΡΑΦΕΙ Ο ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΧΑΣΑΠΟΠΟΥΛΟΣ

και δεν μπόρεσαν να περιορίσουν τον αριθ
μό των θανάτων. Από την άλλη πλευρά, η 
εφαρμογή των γενικευμένων lockdown έσω
σε χιλιάδεά ανθρώπινεά ζωέά, αλλά προκά- 
λεσε μεγάλεά πληγέά στην Οικονομία.

Έτσι λοιπόν, περίπου οκτώ μήνεά από την 
εμφάνιση τηά πανδημίαά στον πλανήτη, αυ
τό που η παγκόσμια κοινότητα δείχνει να 
γνωρίζει είναι ότι υπάρχουν μέτρα για να πε
ριοριστεί η διασπορά του ιού. Το θέμα είναι 
αν αυτά τα μέτρα εφαρμόζονται σωστά. Αχπό 
είναι το πρώτο και πιο σημαντικό βήμα για 
την αντιμετώπιση τηά μετάδοσηά.

Αφού, λοιπόν, ξέρουμε τα μέτρα, χρειάζε
ται από όλουά εμάά η πιστή εφαρμογή τουά 
αλλά και η ψυχραιμία στην σκέψη, για να 
καταλάβουμε πωά μόνο με υπομονή και επι
μονή θα μπορέσουμε να φτάσουμε σε ένα 
ασφαλέά αποτέλεσμα.

Ήδη, οι τελευταίεά εξελίξείά δείχνουν πωά 
είναι θέμα χρόνου η προστασία από τον ιό. 
Η κυκλοφορία του εμβολίου είναι πολύ κο
ντά. €μείά ωά απλοί πολίτεά αυτό που έχου
με υποχρέωση να κάνουμε είναι να σκεφτό
μαστε ψύχραιμα και να προστατεύουμε τουά 
εαυτούά μαά και τουά ανθρώπουά γύρω μαά.

mm
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1  «Αιμορραγεί» το Νοσοκομείο Ρεθύμνου
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-08-2020

Επιφάνεια: 184.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

£έ δραματικά κατασίασητο 
νοσοκομείοατο Ρέβύμνο 
ελλείψει αναιοθηοιρ Λόγων

«Αιμορραγεί» το Νοσοκομείο Ρεθύμνου

Ιε πίθους νομούς θα χειρουργούνπιι οι κάιοικοι
ΓΙΟ ΟΡΙΟ βρίσκεται η λειτουργία 
ιου Νοσοκομείου Ρέθυμνου, χα- 
0us, onus έγινε γνωσιό. διαθειει 
μολΐ8 ενα ανπισθηοιολόγο και, us 
εκ τουιου, αποφαοιοτηκε η διακο
μιδή όλων των ασθενών που έχουν 
προγραμματίσει η κρινειαι nus 
πρέπει να χειρουργηθουν και δεν

αποτελούν απολύτωϊ επείγοντα 
περιστατικά, σε νοσοκομείο του 
Ηρακλείου ή των Χανιών

Onus αναφέρει χαρακτηριστι
κά το rethemnos.gr, αυτό αποφά 
σισε σε συνεδρίασή του το επιστη
μονικό συμβούλιο του Νοσοκο 
μείου Ρέθυμνου υπό την πίεση

των ελλείψεων σε αναιοθησιολο 
γουs, που πλέον οδηγουν ίο νο
σηλευτικό ίδρυμα σε μία πολύ δύ
σκολη περίοδο.

Η διοίκηση του Νοσοκομείου 
Ρεθύμνου έχει ενημερωθεί σχετικά 
και εξετάζει όλε$ xis πιθανέβ λύσειε 
για την επίλυση του θέματο5.
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1  ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ,ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 2012.27 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΓΙΩΡΓΟΣ
ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ
Αν αγνοήσουμε 
τα μέτρα, 6α τα 
γκρεμίσουμε οήα
ΣΕΛΙΔΑ 10-11
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1  ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ,ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Ο υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας μιλάει στη «Βραδυνή της 
Κυριακής» για το δεύτερο κύμα της πανδημίας και τονίζει ότι δεν 
αρκεί μόνο να παίρνουμε μέτρα, πρέπει και να τα εφαρμόζουμε.
> ΤΟΥ ΒΑΓΓΕΛΗ ΓΙΑΚΟΥΜΗ

Στην τήρηση των μέτρων προστασίας από τον κορωνοϊό επιμένει ο υφυπουργός 
Πολιτικής Προστασίας Νίκος Χαρδαλιάς, για να περιοριστεί η εξάπλωση του ιού.
«Η αποτελεσματικότητα των μέτρων είναι άρρηκτα συνδεδεμένη με το πόσο 
προσεκτικά τα εφαρμόζουμε. Και αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάμε», δηλώνει 
ο υφυπουργός, που νυχθημερόν βρίσκεται στην πρώτη γραμμή για την καταπολέμηση 
του Covid-19.

Ο Νίκος Χαρδαλιάς δεν κρύβει την αισιοδοξία ότι και πάλι οι συμπολίτες μας 
δείχνουν την ευθύνη που χρειάζεται σε ό,τι τους αναλογεί: «Τα μηνύματα είναι 
ξεκάθαρα σε όλη τη χώρα, η συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων, και σε αυτή τη 
φάση της πανδημίας φαίνεται ότι ανταποκρίνεται με περισσή ευθύνη στην τήρηση 
των μέτρων».

Σε ό,τι αφορά την κριτική που δέχθηκε για τη λειτουργία του «112» 
ο υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας επισημαίνει με νόημα: «Μπορεί κάποιες φορές οι 
συνθήκες να μην διασφαλίζουν ότι η χρήση του “112” θα έχει το επιθυμητό αποτέλεσμα, 
θα προστατεύσει δηλαδή ανθρώπινες ζωές, και δεν υπάρχει κίνδυνος να δημιουργήσει 
πανικό ή συνθήκες που μπορεί να φέρουν το αντίθετο αποτέλεσμα».

Κύριε υφυπουργέ, πόσο κο
ντά είμαστε στο να καταφέρου
με αυτό που όλοι μαζί, Πολιτεία 
και πολίτες, κερδίσαμε στην 
αντιμετώπιση του κορωνοΐού, 
να το «χαλάσουμε» κατά τη δεύ
τερη φάση της πανδημίας που 
φαίνεται ότι έχουμε εισέλθει;

«Είναι γεγονός ότι βρισκόμαστε 
σε κομβικό σημείο, καθώς η αυξη
τική τάση των κρουσμάτων που 
καταγράφεται, δεν επιτρέπει κα
νόναν εφησυχασμό. Την ίδια στιγ
μή, όμως, δεν πρέπει να ξεχνάμε 
ότι το πώς θα εξελιχθούν τα πράγ
ματα εξαρτάται από εμάς, από το 
πόσο πιστά θα τηρήσουμε τα μέ
τρα που έχουν ληφθεί. Οπότε, για 
να επανέλθω στην ερώτησή σας, 
αν η πλειοψηφία των πολιτών επι- 
λέξει να αγνοήσει τα μέτρα και να 
συμπεριφέρεται σα να μην υπάρχει 
η νόσος, τότε μάλλον θα είμαστε 
κοντά στο να “γκρεμίσουμε” αυτό 
που καταφέραμε να χτίσουμε όλοι 
μαζί τους προηγούμενους μήνες. 
Αν, όμως, τηρούμε τα μέτρα, δίνο
ντας ιδιαίτερη έμφαση στους κανό
νες αυτοπροστασίας και ατομικής 
υγιεινής, τότε θα μπορέσουμε να 
αντιστρέφουμε τη διαφαινόμενη 
τάση. Και τα μηνύματα είναι ξεκά

θαρα σε όλη τη χώρα, η συντριπτι
κή πλειοψηφία των Ελλήνωνμ και 
σε αυτή τη φάση της πανδημίας 
φαίνεται ότι ανταποκρίνεται με 
περισσή ευθύνη στην τήρηση των 
μέτρων».

Όπως λένε οι ειδικοί επι
στήμονες, η μετάδοση του ιού 
γίνεται, πλέον, και σε ανθρώ
πους νεαρής ηλικίας. Εκτός 
της ατομικής ευθύνης που όλοι 
αναμφισβήτητα πρέπει να επι- 
δείξουμε, η Πολιτεία με ποιον 
τρόπο σκέφτεται να αντιμετω
πίσει τον περιορισμό της εξά- 
πλωσης του ιού;

«Από την πρώτη στιγμή της παν
δημίας η Πολιτεία αντιδρά γρήγορα 
σε κάθε εξέλιξη και λαμβάνει κάθε 
αναγκαίο μέτρο για να περιορίσει 
την εξάπλωση του ιού. Ήδη, τις 
τελευταίες ημέρες έχουν ληφθεί 
επιπρόσθετα μέτρα, ιδιαίτερα σε 
περιοχές που δείχνουν να είναι πιο 
επιβαρυμένες επιδημιολογικά, και 
αν κριθεί αναγκαίο, και πάντα σύμ
φωνα με τις προτάσεις των ειδικών, 
θα ληφθούν και επιπλέον μέτρα. Θα 
ήθελα πάντως να επαναλάβω για 
ακόμα μία φορά ότι το πιο σημαντι
κό είναι η εφαρμογή των μέτρων.
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1  ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ,ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

«Δεν συντρέχει Λογοδ αναβοΛήδ 
τηό έναρξηδ του σχοΛικού έτουδ»

Κύριε υφυπουργέ, το 
φθινόπωρο, με βάση τα 
επιστημονικά δεδομένα, 
περιμένουμε να είναι δύσκο
λο; Τα σχολεία θα ανοίξουν 
7 Σεπτεμβρίου ή προβλέπε- 
ται κάποια μικρή παράταση 
αν υπάρξει επιβάρυνση του 
επιδημιολογικού φορτίου;

«Τα επιδημιολογικά δεδο
μένα αντικατοπτρίζουν τη 
συμπεριφορά μας πριν από 
δύο εβδομάδες, όπως έχου

με αναφέρει πολλές φορές. Το 
τελευταίο διάστημα ο αριθμός 
των κρουσμάτων είναι αυξημέ
νος, γιατί στα τέλη Ιουλίου δεν 
ήμασταν όσο συνεπείς έπρεπε 
στην εφαρμογή των μέτρων. Το 
πώς συμπεριφερόμαστε αυτές 
τις ημέρες, λοιπόν, θα καθορίσει 
και την επιδημιολογική εικόνα 
της χώρας στις αρχές Σεπτεμ
βρίου. Αν ακολουθήσουμε όλοι

πίστα τα μέτρα και αν οσοι επι
στρέφουν από διακοπές φορούν 
παντού μάσκα και αποφεύ
γουν να συναντήσουν φίλους 
ή συγγενείς που ανήκουν στις 
ευπαθείς ομάδες, τότε σύντομα 
θα αρχίσουν να διαφαίνονται τα 
πρώτα σημάδια βελτίωσης της 
επιδη μιολογικης εικόνας. Και 
θέλω να πιστεύω ότι με τη συμ
βολή όλων, έτσι θα εξελιχθούν

τα πράγματα. Όσον αφορά 
στο άνοιγμα των σχολείων, 
τα μέχρι στιγμής δεδομένα 
δεν δείχνουν να συντρέχει 
λόγος αναβολής της έναρξης 
του σχολικού έτους. Τα σχολεία 
αναμένεται να ανοίξουν στις 7 
Σεπτεμβρίου. Αυτό που μένει 
να διευκρινιστεί, τις επόμενες 
ημέρες, από τους ειδικούς είναι 
το πώς θα ανοίξουν, τι μέτρα 
δηλαδή θα ισχύουν για τη σχο
λική κοινότητα».

«ΔΕΝ ΓΙΝΕΤΑΙ ΣΕ 
ΚΑΘΕ ΜΠΑΡ ΝΑ 
ΥΠΑΡΧΕΙ ΚΑΙ ΕΝΑΣ 
ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΣ»

Γιατί όσα μέτρα κα ι αν ληφθούν, δεν 
αρκούν από μόνα τους για να αντι
μετωπίσουμε την πανδημία, πρέπει 
και να τα εφαρμόζουμε».

Κύριε Χαρδαλιά, είναι γνω
στό από την πρώτη στιγμή ότι 
βρίσκεστε στην «πρώτη γραμ
μή» αντιμετώπισης φαινομέ
νων είτε αφοριι τον Covid είτε 
πυρκαγιές, πλημμύρες και άλ
λα φυσικά φαινόμενα. Το καθή
κον ευθύνης, τεράστιο. Ωστόσο, 
δεχθήκατε, πρόσφατα, κριτι
κή από την αντιπολίτευση για 
το ότι με επιλογή σας δεν λει
τούργησε η προ ειδοποίηση του 
«112». Τι απαντάτε αφενός, και 
αφετέρου αν είναι στις σκέψεις 
σας η αναβάθμιση του συστήμα
τος έγκαιρης προειδοποίησης 
και προς ποια κατεύθυνση;

«Το “112” είναι ένα εξαιρετικά 
χρήσιμο εργαλείο για την ενημέ
ρωση των πολιτών, ιδιαίτερα σε 
περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης. 
Δεν είναι, όμως, πανάκεια, μια και 
μπορεί κάποιες φορές οι συνθήκες 
να μην διασφαλίζουν ότι η χρή
ση του “112” θα έχει το επιθυμη
τό αποτέλεσμα, θα προστατεύσει 
δηλαδή ανθρώπινες ζωές, και δεν 
υπάρχει κίνδυνος να δημιουργήσει 
πανικό ή συνθήκες που μπορεί να 
φέρουν το αντίθετο αποτέλεσμα. 
Η χρήση του “112” ακολουθεί συ
γκεκριμένα πρωτόκολλα εφαρμο
γής και ενεργοποίησης, βασισμένα

σε πραγματικά δεδομένα και κρι
τήρια που στηρίζονται στη διεθνή 
επιχειρησιακή εμπειρία και καθορί
ζουν και το πότε, και το αν, και το 
πώς πρέπει να χρησιμοποιηθεί».

Βρισκόμαστε στη φάση που 
ολοκληρώνεται σταδιακά η επι
στροφή εκδρομέων στα μεγά
λα αστικά κέντρα. Παράλληλα, 
μέχρι στιγμής καθημερινά ανα
κοινώνονται νέα κρούσματα με 
τριψήφιο αριθμό. Πόσο σας ανη
συχεί μια νέα έξαρση του ιού και 
τι θα κάνετε προς αυτή την κα
τεύθυνση για την αντιμετώπισή 
του. Μέτρα τοπικού χαρακτήρα 
ή και επιπλέον μέτρα πιο «ισχυ

ρά» για την αντιμετώπιση της 
έξαρσης;

«Από την πρώτη μέρα της υγειο
νομικής κρίσης, η Πολιτεία παρακο
λουθεί από κοντά όλες τις εξελίξεις 
και λαμβάνει κάθε πρόσφορο μέτρο 
για τον περιορισμό της πανδημίας. 
Μέχρι στιγμής, τα αυξημένα επιδη- 
μιολογικά φορτία είναι κατά κύριο 
λόγο γεωγραφικά εντοπισμένα, γι’ 
αυτό και πολλά από τα μέτρα που 
λήφθηκαν τις τελευταίες ημέρες 
ήταν τοπικού χαρακτήρα, όπως για 
παράδειγμα το καθεστώς ειδικών 
περιοριστικών μέτρων στον Πόρο, 
τον Αμπελώνα Λάρισας, την Πάρο, 
την Αντίπαρο, τη Χαλκιδική και τη 
Μύκονο».

Μετά την καραντίνα του χει
μώνα οι λοιμωξιολόγοι έλεγαν 
ότι και 200 κρούσματα να έχου
με, πάλι συνιστά τεράστια ανη
συχία καιπροκαλεί συναγερμό 
στις Αρχές.

Σήμερα, που ο τριψήφιος 
αριθμός κρουσμάτων υφίστα- 
ται, πού βρισκόμαστε, κ. υφυ
πουργέ;

«Είναι γεγονός ότι βλέπουμε 
άνοδο σε σύγκριση με το προη
γούμενο διάστημα. Βέβαια, σε 
σχέση με άλλες συγκρίσιμες χώ
ρες εξακολουθούμε να βρισκόμα
στε σε ένα καλό επιδημιολογικά 
επίπεδο.

Αυτό, όμως, δεν μας κάνει να 
εφησυχάζουμε. Κάθε κρούσμα, 
οπουδήποτε είναι στη χώρα, μας 
προκαλεί ανησυχία και μας θέτει 
σε επιφυλακή. Γι’ αυτό και το τε
λευταίο διάστημα έχουμε προχω
ρήσει στη λήψη επιπρόσθετων 
μέτρων, όπως η υποχρεωτική 
χρήση μάσκας σχεδόν σε όλους 
τους κλειστούς χώρους, αλλά 
και ο περιορισμός του ωραρίου 
λειτουργίας των καταστημάτων 
υγειονομικού ενδιαφέροντος σε 
επιδημιολογικά επιβαρυμένες πε
ριοχές.

Δεν θα πρέπει, πάντως, να πα
ραβλέπουμε ότι η αποτελεσματι- 
κότητα των μέτρων είναι άρρηκτα 
συνδεδεμένη με το πόσο προσε
κτικά τα εφαρμόζουμε. Και αυτό 
δεν πρέπει να το ξεχνάμε».

Το φαινόμενο 
διασκέδασης στην 
πλατεία μετά το κλείσιμο 
καταστημάτων τα 
μεσάνυχτα, πώς θα το 
αντιμετωπίσετε αν λάβει 
περαιτέρω έκταση;

«Η κυβέρνηση θα 
συνεχίσει να λαμβάνει 
κάθε απαραίτητο 
μέτρο προκειμένου να 
προφυλάξει τη δημόσια 
υγεία, ακριβώς όπως κάνει 
μέχρι σήμερα.

Πρέπει, όμως, και οι 
πολίτες, από την πλευρά 
μας, να συνεχίσουμε να 
δείχνουμε υπευθυνότητα 
και πειθαρχία, να 
συνεχίσουμε όλοι μας 
να τηρούμε απαρέγκλιτα 
τα μέτρα.

Δεν γίνεται να υπάρχει 
και ένας αστυνομικός 
σε κάθε μπαρ, σε κάθε 
παραλία, σε κάθε 
κοινωνική εκδήλωση.
Το να προστατεύσουμε 
την υγεία τη δική μας 
και των αγαπημένων 
μας προσώπων είναι 
και στο δικό μας χέρι.
Ας κάνουμε όλοι μας τη 
σωστή επιλογή, για να μην 
βοηθήσουμε άθελά μας 
στην εξάπλωση του ιού, για 
να μην είμαστε χωρίς 
να το θέλουμε υπεύθυνοι 
για το επόμενο κρούσμα».

ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΕΛΛΑΔΑ ΔΙΕΘΝΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ ΑΘΛΗΤΙΚΑ LIFESTYLE ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ ΕΥ ΖΗΝ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ ΑΡΘΡΑ

www.vradini.gr 
Με κύρος καιεγκυρότητα
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1  Ο φόβος της διπλής επιδημίας
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-08-2020

Επιφάνεια: 201.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο φόβος 
της διπλής 
επιδημίας

Ξεχύστε το δεύτερο κύμα του κορωνοϊού και την πρόβλεψη του Μπιλ 
Γκέιτς ότι ο Covid-19 θα μας ταλαιπωρεί μέχρι το τέλος του 2021.0 πρώ
τος και ο μεγαλύτερος φόβος των αξιωματούχων της Υγείας είναι το 
«twindemic», σε ελεύθερη μετάφραση η διπλή πανδημία, δηλαδή αυτή 
του κορωνοϊού ταυτόχρονα με αυτήν της γρίπης.Όπως αναφέρει σχετικό 
δημοσίευμα των «New York Times», ακόμα και ένας χειμώνας με μέτριες 
θερμοκρασίες είναι επικίνδυνος, αφού μπορεί να γεμίσει τα νοσοκομεία 
που από την περασμένη άνοιξη γίνεται αγώνας σε παγκόσμιο επίπεδο να 
μην καταρρεύσουν από τα σχεδόν 23 εκατομμύρια κρούσματα του κορω- 
νοϊού. Ο εμβολιασμός κρίνεται απαραίτητος, ωστόσο οι αμερικανικές Αρ
χές φοβούνται ότι η αποφυγή του από τμήματα του πληθυσμού μπορεί να 
οδηγήσει σε νέα τραγωδία.

Την ίδια στιγμή, ο κορωνοϊός μετρά καθημερινά νέα θύματα, που πλέον 
στο σύνολό τους έχουν φτάσει τους 800.000 νεκρούς, με την Ισπανία, τη 
Γαλλία και τη Σουηδία να καταγράφουν τα περισσότερα κρούσματα στην 
Ευρώπη σε ημερήσια βάση. Ταυτόχρονα, μεγάλη είναι και η ανησυχία των 
επιστημόνων ότι στον αγώνα των χωρών για την ταχύτερη εύρεση του 
εμβολίου γίνονται εκπτώσεις που μπορεί να αποδειχτούν ολέθριες στο 
μέλλον. Η Ρωσία, που ελπίζει να εγκρίνει το εμβόλιο Sputnik-V μέσα στις 
επόμενες ημέρες, βρίσκεται σε συζητήσεις με τον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας για να εξασφαλιστεί ότι θα διενεργηθούν όλες οι απαραίτητες δο
κιμές πριν από τη διάθεσή τόυ στο κοινό.
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1  Καταγγελία νοσοκομειακών γιατρών για απόκρυψη
κρουσμάτων κορωνοϊού

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

Επιφάνεια: 236.8 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καταγγελία νοσοκομειακών γιατρών 
για απόκρυψη κρουσμάτων κορωνοϊού
Με επιστολή προς την πολιτική ηγεσία του 

υπουργείου Υγείας, το προεδρείο της ΟΕΝ- 
ΓΕ τονίζει τα εξής:

"Με αφορ
μή ενημε
ρωτικά δελ
τία τύπου 
Κέντρων 
Υγείας του- 
ρ ι ο τ ι κ ώ ν 
προορισμών 
για τον αριθ
μό επιβε
βαιωμένων 
κρουσμάτων 
Covid-19, οι 
διοικήσεις 
των αντίστοιχων Υγειονομικών Περιοχών 
(ΥΠΕ) έδωσαν εντολή να μην εκδίδονται δελ
τία τύπου χωρίς προηγούμενη ενημέρωση 
και συνεννόηση με τις ΥΠΕ. Ωστόσο, εδώ και 
έναν μήνα από τότε που δόθηκε η εντολή, 
δεν έχει γίνει απολύτως καμία σχετική ενημέ
ρωση προς τους κατοίκους και τους επισκέ
πτες, ούτε από τις ΥΠΕ, ούτε από τον Εθνικό 
Οργανισμό Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ)".

"Ποιόν εξυπηρετεί η ανεπίτρεπτη τακτική 
απόκρυψης, που θέτει σε κίνδυνο τη Δημό
σια Υγεία, ιδιαίτερα τις ευπαθείς ομάδες, αν 
όχι τα μεγάλα οικονομικά συμφέροντα που 
δραστηριοποιούνται στον κλάδο του τουρι
σμού;", αναρωτιέται το προεδρείο της Ομο
σπονδίας, για να σημειώσει:

"Δεν είναι η πρώτη φορά που αποκρύπτο- 
νται επιβεβαιωμένα κρούσματα. Δεκάδες εί
ναι οι καταγγελίες σωματείων για συγκάλυψη

- αποσιώπηση και άρνηση ενημέρωσης των 
εργαζομένων σε μεγάλους εργασιακούς που 
έχουν επιβεβαιωμένα κρούσματα, με απο

τέλεσμα να 
τίθεται σε κίν
δυνο η υγεία 
τους.

Κατά τα 
άλλα η κυ
βέρνηση έχει 
το θράσος 
να κουνάει το 
δάκτυλο στον 
λαό και τη 
νεολαία και 
να κλείνει σε 
όλες τις πτώ

σεις την 'ατομική ευθύνη'".
Σύμφωνα με τους γιατρούς, η ΟΕΝΓΕ θα 

συνεχίσει να αναδεικνύει τα οξυμένα προ
βλήματα στο χώρο της Υγείας και να διεκδικεί 
μέτρα προστασίας για την υγεία του λαού και 
για την πραγματική θωράκιση του δημόσιου 
συστήματος Υγείας:

"Θα συνεχίσουμε να κάνουμε αυτό που 
υπαγορεύει η συνείδηση μας και ο Κώδικας 
Ιατρικής Δεοντολογίας, ο οποίος στο άρθρο 
16 ορίζει ότι ο γιατρός έχει την υποχρέωση 
να εφιστά την προσοχή της κοινότητας, στην 
οποία ανήκει, σε θέματα που έχουν σχέση με 
τη δημόσια υγεία και τη βελτίωση της ποιότη
τας των ιατρικών υπηρεσιών.

Συνένοχοι στο έγκλημα σε βάρος της υγεί
ας του λαού δε θα γίνουμε. Δε μας πτοούν 
ούτε απαγορεύσεις, ούτε πιέσεις, ούτε απει
λές από οποιονδήποτε και αν προέρχονται"...
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1  Σωματείο Εργαζομένων Νοσοκομείου Κέρκυρας:
«Αιμορραγία» προσωπικού, άφαντος ο ΕΟΔΥ

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ
ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ

Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-08-2020

Επιφάνεια: 460.97 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σωματείο Εργαζομένων Νοσοκομείου Κέρκυρας: 
«Αιμορραγία» προσωπικού, άφαντος ο ΕΟΔΥ
Νοσηλευτές σε κλιμάκια 
δειγματοληψίας στο λι
μάνι - νεοπροσληφθέ- 
ντες στην Κέρκυρα με
τακινούνται στον τόπο 
καταγωγής τους.

ΚΕΡΚΥΡΑ. Αποδυνάμωση του ήδη 
ελλιπούς προσωπικού και απουσία 
κλιμακίων των αρμοδίων κλιμακίων 
του ΕΟΔΥ, καταγγέλλουν οι εργαζό
μενοι στο Γενικό Νοσοκομείο Κέρκυ
ρας: «Δεν πρόφτασε να στεγνώσει α
κόμη το μελάνι του Διοικητή της 6η Υ- 
ΠΕ για την μετακίνηση της Επικουρι
κής Νοσηλεύτριας από τη μονάδα 
των λοιμώξεων covid 19 του Νοσοκο
μείου μας στο λιμάνι της Κέρκυρας 
για τη διενέργεια των test στα πλοία 
και στα κρουαζερόπλοια. Η απόλυτη 
αρμοδιότητα του ΕΟΔΥ δόθηκε παρά

νομα στο προσωπικό μας!
Αυτή τη φορά η νέα εντολή που δίνε
ται από τον κ. Καρβέλη, Διοκητή της 
6η ΥΠΕ, είναι τρίμηνη μετακίνηση ε
πικουρικού τραυματιοφορέα από τις 
πρόσφατες προσλήψεις που έχουν γί
νει στο Νοσοκομείο της περιοχής του! 
Να επισημάνουμε τα εξής :
• η αναρρωτική άδεια του εν λόγω υ
παλλήλου, μέχρι σήμερα, είχε φυσικά 
επιβάρυνση στους υπόλοιπους εργα
ζόμενους του κλάδου του.
• Με ρουσφετολογικές λογικές και 
διαδικασίες δίνεται εντολή από την Υ
γειονομική περιφέρεια ο εν λόγω υ
πάλληλος να μετακινηθεί στο νοσοκο
μείο της περιοχής του την Πρέβεζα .
• Η μετακίνηση επικουρικού προσω
πικού υπενθυμίζουμε ότι είναι απο
κλειστική αρμοδιότητα του Γενικού 
Γραμματέα του Υπουργείου για τρεις 
μήνες και όχι του κάθε Διοικητή. Σε 
αντίθετη περίπτωση είναι παράνομη.

Εν μέσω πανδημίας και στην αρχή του 
δεύτερου κύματος, με τη δημιουργία 
επιπλέον τμημάτων ΤΕΠ covid, κλινι
κής λοιμώξεων covid και 8 κρεβατιών 
στη ΜΕΘ για ασθενείς covid, με το 
ελλιπές μόνιμο προσωπικό σε όλους 
τους κλάδους βάση του οργανισμού 
κάτω από 45%, δίνονται εντολές για 
μετακινήσεις προσωπικού!
Αλήθεια πόσες ακόμη μετακινήσεις έ
χουν σκοπό να κάνουν όταν ο μεγάλος 
αριθμός των νεοπροσλαμβανομένων 
κατάγεται από γειτονικές πόλεις της 
χώρας μας; Και επίσης γνωρίζουμε ό
τι πολλοί ακόμη από τους νεοπρο- 
σλαμβανόμενους από την δεύτερη 
βδομάδα της εργασίας τους απευθύν
θηκαν και έκαναν αίτηση στην διοίκη
ση για μετακινήσεις στην περιοχή 
τους!
• Απαιτούμε από την αρμόδια 6η Υ
ΠΕ, και το αρμόδιο Υπουργείο Υγείας 
την άμεση ανάκληση όλων των παρά

νομων μετακινήσεων που έχουν γίνει 
και επαναφορά τους στις θέσεις στις 
οποίες έχουν προσληφθεί.
• Καταγγέλλουμε κάθε λογής ρουσφε- 
τολογικές μετακινήσεις - αποσπάσεις 
από όπου και αν προέρχονται.
• Απαιτούμε άμεσες και μόνιμες προ
σλήψεις Νοσηλευτικού - Ιατρικού και 
λοιπού προσωπικού στο Νοσοκομείο 
μας με βασικό όρο την εντοπιότητα 
ώστε να μην υπάρχει η αιμορραγία 
των μετακινήσεων και αποσπάσεων.
• Απαιτούμε να έρθει άμεσα επιπλέον 
κλιμάκιο του ΕΟΔΥ ώστε αυτό να 
πραγματοποιεί τα test για covid 19 
του οποίου είναι και δική του αρμο
διότητα και ευθύνη.
• Προτεραιότητα μας είναι η στήριξη 
του δημοσίου συστήματος υγείας και 
η άμεση στήριξη και στελέχωση του 
μοναδικού δευτεροβάθμιου Νοσοκο
μείου μας για το αγαθό της υγείας ό
λων των πολιτών».
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1  Τι ισχύει για τις ειδικές άδειες των υπαλλήλων
Πηγή: 7ΜΕΡΕΣ ΤΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
20-08-2020

Επιφάνεια: 1030.83 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

7ΜΕΡΕΣ ΠΕΜΠΤΗ 20 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2020

ΕΓΚΥΚΛΙΟΣ ΓΙΑ ΤΗ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ ΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ ΩΣ 31 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ

Τι ισχύει για as ειδικές άδειες των υπαλλήλων

Ν
έα εγκύκλιος ίου 
υπ. Εσωτερικών 
προβλέπει τη λει
τουργία του Δημο
σίου και us ειδικές άδειες 
των υπαλλήλων που ανή

κουν σε ομάδες αυξημένου 
κινδύνου.

Οι σχετικές οδηγίες θα ισχύσουν 
μέχρι ns 31 Αυγούστου, ενώ σιην 
εγκύκλιο επισημαίνεται όχι «η 
χρήση ίων αδειών ειδικής άδειας 
anouaias συνεπεία xns υπαγωγής 
ίου υπαλλήλου σε ομάδες αυξημέ
νου κινδύνου όσο και ins αναρρω- 
χική$ άδειας ειδικού σκοπού θα 
πρέπει να χορηγείται με όρους 
αδιαμφισβήτητοί και ως το μονα
δικό μέτρο που δύναται να ληφθεί 
προκειμένου να περιοριστεί η δια- 
σπορά του κορωνόίού, αλλά και για 
την προστασία ins υγείας του υπαλ
λήλου αλλά και xns δημόσιας 
υγείας γενικότερα».

Ειδικότερα προβλέπεται:
Α. ΥΠΑΛΛΗΛΟΙ ΠΟΥ 

ΑΝΗΚΟΥΝ ΣΕ ΟΜΑΔΕΣ 
ΑΥΞΗΜΕΝΟΥ ΚΙΝΔΥΝΟΥ

Λαμβάνοντας υπόψη: 
α) τα επιδημιολογικά δεδομένα, 

όπως αυτά έχουν διαμορφωθεί 
μέχρι στιγμής,

β) το γεγονός ότι βρίσκεται σε 
εξέλιξη η χρήση των κανονικών 
αδειών των υπαλλήλων του Δημο
σίου μεσούσης xns θερινής περιό
δου,

γ) το γεγονός ότι συνεπεία της 
απουσίας των υπαλλήλων με τις 
κανονικές τους άδειες, οι Υπηρε
σίες αναγκαστικά λειτουργούν με 
μειωμένο αριθμό υπαλλήλων, 

δ) την ανάγκη προστασίας της 
δημόσιας υγείας, 

ε) την εισήγηση της αρμόδιας 
Επιτροπής Προστασίας της Δημό
σιας Υγείας, σύμφωνα με την 
οποία «.. .Αναφορικά με την δυνα
τότητα εργασίας των υπαλλήλων 
του δημοσίου τομέα, που ανήκουν 
σε ομάδες αυξημένου κινδύνου 
για νόσηση από Covid-19, ο Πρό
εδρος της Επιτροπής λαμβάνοντας 
το λόγο, επανέλαβε την εισήγησή 
του για δυνατότητα εργασίας των 
ανωτέρω ομάδων για όσο χρόνο το 
επιτρέπουν τα επιδημιολογικά δε
δομένα, με την υποχρέωση των δι
οικήσεων των οργανισμών, για 
απασχόλησή τους σε ασφαλείς θέ
σεις εργασίας χωρίς επαφή με 
κοινό (back-office)».

στ) την ανάγκη εύρυθμης λει
τουργίας των δημοσίων υπηρε
σιών npos εξυπηρέτηση του 
δημοσίου συμφέροντος, διευκρινί
ζονται περαιτέρω τα εξής:

1. Με τα μέχρι στιγμής δεδομένα 
και από το χρόνο επαναφοράς σε 
πλήρη λειτουργία των δημοσίων 
υπηρεσιών δεν εντοπίζονται κρού
σματα στους χώρους εργασίας των 
δημοσίων υπηρεσιών συνεπεία της 
αυτοπρόσωπης παρουσίας των 
υπαλλήλων,

2. Η υποχρεωτική πλέον χρήση 
της μάσκας καθώς και τα λοιπά 
μέτρα πρόληψης και προστασίας 
της ατομικής υγιεινής αλλά και της 
δημόσιας υγείας περιορίζουν και 
αντιμετωπίζουν τη διασπορά του 
κορωνοίού.

Βάσει όλων των ανωτέρω και δε
δομένου όχι η αύξηση των κρου
σμάτων του κορωνοίού αποτελεί 
προϊόν συνωστισμού, συγχρωτι
σμού και συνωστισμού που δεν 
τελεί σε συνάρτηση με την αυτο
πρόσωπη παρουσία των υπαλλή
λων στις δημόσιες υπηρεσίες, 
παρακαλούνιαι:

1. Όλοι οι υπάλληλοι του Δημο
σίου, ανεξαρτήτως εάν ανήκουν σε 
ομάδες αυξημένου κινδύνου, για 
την λήψη εκείνων των μέτρων που 
έχουν ήδη υποδειχθεί, τα οποία 
διασφαλίζουν την ατομική τους 
υγεία αλλά και προστατεύουν τη 
δημοσία υγεία ταυτόχρονα (χρήση 
μάσκας, αντισηπτικών, αποφυγή 
συνωστισμού και συγχρωτισμού 
κλπ),

2. Οι αρμόδιες Διευθύνσεις Προ
σωπικού οφείλουν να προβούν σε 
όλες τις απαραίτητες ενέργειες και 
να λάβουν όλα εκείνα τα μέτρα που 
έχουν ήδη υποδειχθεί αρμοδίως για 
τη διασφάλιση της υγιεινής των ερ- 
γαζςμένων (βλ. κεφ. Δ’ της σχετικής 
εγκυκλίου ΔΙΔΑΔ/ Φ.69/115 
/9670/18-05-2020).

3. Οι πολίτες που προσέρχονται 
npos εξυπηρέτησή τους από τις 
δημόσιες υπηρεσίες οφείλουν 
πέραν της υποχρεωτικής χρήσης 
μάσκας, να μεριμνούν για την ατο
μική τους υγεία με κάθε πρόσφορο 
μέσο, προκειμένου να μην εκτίθεν
ται σε κίνδυνο τόσο οι ίδιοι όσο και 
οι υπάλληλοι, με τους οποίους συ
ναναστρέφονται κατά τις συναλλα
γές τους. Υπενθυμίζεται ότι και οι 
υπάλληλοι οφείλουν να φορούν 
μάσκα κατά τη διάρκεια που εξυ
πηρετούν τους πολίτες.

4. Προς επίτευξη και διατήρηση 
της κανονικής λειτουργίας των δη
μοσίων υπηρεσιών και υπό το πρί
σμα των νέων δεδομένων, 
εξυπακούεται ότι δύνανται κατά την 
κρίση των αρμοδίων διευθύνσεων 
προσωπικού και υπό τη σιάθμιση 
των πραγματικών περιστατικών 
που αφορούν στη λειτουργία εκά- 
στης δημόσιας υπηρεσίας, να επα- 
νέλθουν σε ισχύ τα τρία ωράρια 
λειτουργίας που αφορούν στην 
προσέλευση και αποχώρηση των 
υπαλλήλων (7π.μ-15.00,8.00η.μ.- 
16.00 και 9.00π.μ.-17.00) ή ακόμα 
και την παροχή εργασίας σε βάρ
διες, ανεξάρτητα από το πάγιο 
ωράριο λειτουργίας εκάστης δημό
σιας υπηρεσίας, προκειμένου να 
επιτυγχάνεται αποσυμφόρηση στις 
δημόσιες υπηρεσίες αλλά και στα 
μέσα μαζικής μεταφοράς κατά τις 
ώρες προσέλευσης και αποχώρη

σης των εργαζομένων. Υπενθυμί
ζεται ότι κατά την επιλογή των ανω
τέρω τριών ωραρίων εργασίας, θα 
πρέπει να υπάρχει ισοκατανομή 
του προσωπικού που θα κάνει 
χρήση αυτών και στα τρία ωράρια, 
προκειμένου να επιτυγχάνεται ο 
σκοπός του συγκεκριμένου μέτρου 
(σχετικές και οι ανωτέρω σι’ και θ’ 
εγκύκλιοι).

5. Οι αρμόδιες Διευθύνσεις Προ
σωπικού ειδικά για ns ομάδες αυ
ξημένου κινδύνου, όπως αυτές 
έχουν προσδιοριστεί στην αρ. 
ΔΙΔΑΔ/Φ.64/346/9011/14.5.2020 
απόφαση (σχετική και η εγκύκλιος 
ΔΙΔΑΔ/Φ.69/115/9670/18-05- 
2020) θα χορηγούν κατόπιν αιτή- 
σεως των ενδιαφερομένων και 
βάσει των προσκομιζόμενων ιατρι
κών δικαιολογητικών την αιτού- 
μενη ειδική άδεια απουσίας 
εφόσον στην Υπηρεσία, στην οποία 
απασχολούνται, δεν δύνανται να 
εργαστούν σε υπηρεσίες back of
fice ή σε χώρο που να μην έρχεται 
σε επαφή με το κοινό ή με τους 
λοιπούς εργαζόμενους και εφόσον 
δεν δύναται να εξασφαλιστεί η 
ικανή και απαιτούμενη απόσταση 
μεταξύ των εργαζομένων. Εφόσον 
τα ανωτέρω δεν είναι δυνατόν να 
ικανοποιηθούν, η ειδική αυτή 
άδεια απουσίας θα χορηγείται απο
κλειστικά και μόνο σε εκείνους 
τους υπαλλήλους που ανήκουν σε 
ομάδες αυξημένου κινδύνου, των 
οποίων τα καθήκοντα δύνανται να 
παρέχονται εξ αποστάσεως ή η 
φύση των καθηκόντων τους δεν 
απαιτεί την αυτοπρόσωπη παρου
σία τους στην Υπηρεσία. Αντίθετα, 
υπάλληλοι, οι οποίοι ανήκουν σε 
ομάδες αυξημένου κινδύνου αλλά 
δεν δύνανται λόγω της φύσης των 
καθηκόντων τους να παρέχουν εξ 
αποστάσεως εργασία, όπως για 
π.χ. προϊστάμενοι, βοηθητικό-τε
χνικό προσωπικό κ.α., θα προσέρ
χονται στην υπηρεσία τους για 
παροχή αυτοπρόσωπης εργασίας 
διασφαλιζομένων σε κάθε περί
πτωση των όρων υγείας και πρό
ληψης της διασποράς του 
κοροναϊού. Εξυπακούεται ότι για 
την εφαρμογή των ανωτέρω θα 
πρέπει οπωσδήποτε να ληφθεί 
υπόψη και η παράμετρος του τρό
που μετάβασης και επιστροφής 
από και npos τον χώρο εργασίας, 
ιδίως απόσταση, χρήση μέσων μα
ζικής μεταφοράς κλπ. Σε περί
πτωση που η μετάβαση των 
υπαλλήλων από και npos το χώρο 
εργασίας δεν εμπίπτει στις ανω
τέρω περιπτώσεις, ήτοι οι υπάλλη
λοι προσέρχονται με ίδια μέσα 
μεταφοράς ή πεζοί, και εφόσον 
πληρούνται και τα μέτρα προστα
σίας της υγείας στον χώρο εργα
σίας, τότε δεν απαιτείται η 
χορήγηση της ειδικής άδειας απου
σίας.

Συνοψίζοντας τα ανωτέρω, η ει
δική άδεια απουσίας επί του παρόν
τος θα χορηγείται αποκλειστικά και

μόνο σε εκείνους τους υπαλλήλους 
που ανήκουν αποδεδειγμένα σε 
ομάδες αυξημένου κινδύνου, των 
οποίων τα καθήκοντα δύνανται να 
παρασχεθούν εξ αποστάσεως και 
εφόσον στην υπηρεσία δεν είναι 
αποδεδειγμένα εφικτό να εξασφα
λιστούν οι όροι διαφύλαξης των μέ
τρων υγείας και προστασίας από τη 
διασπορά του κοροναϊού κατόπιν 
αξιολόγησης και τεκμηρίωσης των 
ανωτέρω από τις αρμόδιες διευ
θύνσεις προσωπικού. Η χορήγηση 
της ειδικής άδειας απουσίας είναι 
υποχρεωτική εφόσον από τα προ- 
σκομιζόμενα ιατρικά δικαιολογη- 
τικά συνιστάται αρμοδίως και 
υπευθύνως από τον θεράποντα 
ιατρό ότι ο υπάλληλος, έστω και 
εάν είναι δυνατή η απασχόλησή του 
σε υπηρεσίες back office ή ακόμα 
και εάν τηρούνται όλες οι υγειονο
μικές συνθήκες προστασίας και 
διασποράς από τον κορονάίό στον 
χώρο εργασίας του, απαιτείται για 
αποδεδειγμένους σοβαρούς λό
γους υγείας η παραμονή του κατ’ 
οίκον επειδή ανήκει oris σχετικές 
με την προαναφερόμενη ΚΥΑ ομά
δες αυξημένου κινδύνου.

6. Υπάλληλοι που δικαιούνται υπό 
τις παραπάνω προϋποθέσεις και 
παραμέτρους να κάνουν xp0cm της 
ειδικής άδειας απουσίας και οι 
οποίοι απουσιάζουν επί του παρόν
τος με άλλου είδους άδεια - κανο
νική, αναρρωτική, υπηρεσιακή 
κλπ-, η ειδική άδεια απουσίας θα 
χορηγηθεί υπό τις ανωτέρω προ
ϋποθέσεις μετά την λήξη των 
αδειών, των οποίων κάνουν χρήση 
τώρα npos διασφάλιση της συνέ
χειας και της εύρυθμης λειτουργίας 
των δημοσίων υπηρεσιών, δεδομέ
νου ότι κάθε άδεια απουσίας του 
προσωπικού εγκρίνεται και χορη
γείται βάσει των υπηρεσιακών 
αναγκών.

7. Τέλος, υπάλληλοι, οι οποίοι δεν 
ανήκουν οι ίδιοι σε ομάδες αυξημέ
νου κινδύνου, αλλά ανήκουν σε 
αυτές άτομα του στενού οικογενει
ακού τους περιβάλλοντος μετά των 
οποίων συνοικούν, θα λαμβάνουν 
όλα εκείνα τα απαραίτητα μέτρα για 
την προστασία της υγείας τόσο των 
ιδίων όσο και των οικείων τους 
καθώς δεν προβλέπεται αλλά και 
μέχρι στιγμής δεν έχει κριθεί απα
ραίτητη η πρόβλεψη ειδικής άδειας 
απουσίας για αυτούς.

Β. ΑΝΑΡΡΩΤΙΚΗ ΑΔΕΙΑ 
ΕΙΔΙΚΟΥ ΣΚΟΠΟΥ

Υπενθυμίζεται το κεφάλαιο Γ της 
ανωτέρω δ’ σχετικής εγκυκλίου 
αναφορικά με την αναρρωτική 
άδεια ειδικού σκοπού συνεπεία του 
κοροναϊού και συγκεκριμένα: Σύμ
φωνα με τις διατάξεις της παρ.3 του 
άρθρου τριακοστού όγδοου xns 
από 20-03-2020 ΠΝΠ «Σε περί
πτωση που υπάλληλος του Δημο
σίου, όπως ορίζεται στο πεδίο 
εφαρμογής της από 11.3.2020 
ΠΝΠ, απαιτείται να τεθεί σε περιο

ρισμό, λόγω των έκτακτων μέτρων 
για τον κορωνοϊό COVID-19 και κα
τόπιν οδηγιών που του έχουν δοθεί 
αρμοδίως από τον Εθνικό Οργανι
σμό Δημόσιας Υγείας (Ε.Ο.Δ.Υ.) ή 
από άλλο αρμόδιο δημόσιο φορέα, 
ο οποίος ενημερώνει αμελλητί τον 
Ε.Ο.Δ.Υ., απουσιάζει δικαιολογη
μένα από την Υπηρεσία με αναρ
ρωτική άδεια ειδικού σκοπού, 
κατόπιν υποβολής υπεύθυνης δή
λωσης. Η αναρρωτική άδεια ειδι
κού σκοπού δεν αφαιρείται από την 
δικαιούμενη αναρρωτική άδεια του 
υπαλλήλου, ούτε απαιτείται ο υπάλ
ληλος να παραπεμφθεί στην αρμό
δια Υγειονομική Επιτροπή. Οι 
υπάλληλοι της παρούσας παρα
γράφου προσμετρώνται στους 
υπαλλήλους, οι οποίοι μπορούν να 
παρέχουν εξ αποστάσεως εργασία 
με τη χρήση ηλεκτρονικών μέσων».

Ως εκ των ανωτέρω και ειδικώε 
στο πλαίσιο των μέτρων πρόληψης 
και προστασίας έναντι της διασπο- 
ράς του κοροναϊού, υπάλληλοι του 
Δημοσίου που υπάγονται στο πεδίο 
εφαρμογής των σχετικών ΠΝΠ, 
απουσιάζουν δικαιολογημένα από 
την Υπηρεσία με την ειδική αυτή 
αναρρωτική άδεια, την οποία ο νο- 
μοθέτης ακριβώς λόγω της έκτα
κτης ανάγκης, δεν προσμετρά στις 
δικαιούμενες αναρρωτικές άδειες 
του υπαλλήλου ούτε προβλέπει την 
υποχρέωση παραπομπής στις αρ
μόδιες υγειονομικές επιτροπές. Ο 
υπάλληλος για τη δικαιολόγηση 
της απουσίας του καταθέτει με 
κάθε πρόσφορο τρόπο αμελλητί ή 
σε εύλογο χρόνο αμέσως μετά την 
επάνοδό του ennv Υπηρεσία υπεύ
θυνη δήλωση, απότο περιεχόμενο 
της οποίας θα πρέπει να προκύ
πτουν αδιαμφισβήτητα εκείνα τα 
στοιχεία (ιδίως αρμόδιος φορέας 
και ποιος έδωσε την οδηγία, πότε, 
για ποιο λόγο), τα οποία δύναται να 
ελεγχθούν από το Αρχείο άλλων 
δημοσίων υπηρεσιών, κατά τα ει
δικούς προβλεπόμενα στις διατά
ξεις του ν. 1599/1986, και να 
προσδιορίζεται το ακριβές χρονικό 
διάστημα, για το οποίο δόθηκε η 
οδηγία για τη θέση σε περιορισμό.

Οι υπάλληλοι αυτοί προσμε- 
τρώνται στους υπαλλήλους, που 
θα παρέχουν εξ αποστάσεως ερ
γασία με χρήση ηλεκτρονικών 
μέσων.

Γ. ΕΦΑΡΜΟΓΗ ΤΩΝ 
ΑΝΩΤΕΡΩ ΟΔΗΓΙΩΝ ΕΩΣ 
ΤΗΝ 31Η ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2020

Καθώς η πρόκληση που καλεί
ται να αντιμετωπίσει η δημόσια 
διοίκηση σήμερα είναι πρωτό
γνωρη αλλά και ιδιαίτερα απαιτη
τική, καθώς οι προϋποθέσεις 
αντιμετώπισής xns διαμορφώ
νονται με όρους που σταθμίζον
ται επί καθημερινής βάσεως και 
οι οποίοι θα πρέπει να λαμβά- 
νονται υπόψη, καθώς αφορά 
στον σημαντικότερο και σπουδαι
ότερο όλων των τομέων, την

υγεία, από την οποία εξαρτάται 
και επηρεάζεται άμεσα και οποι
οσδήποτε άλλος τομέας του κοι
νωνικού γίγνεσθαι (οικονομία, 
εκπαίδευση, διαμόρφωση συν
θηκών εργασίας κλπ), παρακα- 
λούνται όλοι οι υπάλληλοι του 
Δημοσίου, αλλά και οι πολίτες, 
τους οποίους καλούνται να εξυ
πηρετήσουν οι υπάλληλοι αυτοί, 
για την επίδειξη ιδιαίτερου αι
σθήματος ευθύνης και συνδρο
μής στην αντιμετώπιση των 
καθημερινών προκλήσεων που 
αναδύονται από την πανδημία 
του κοροναϊού.

Ως εκ τούτου τόσο η χρήση των 
αδειών ειδικής άδειας απουσίας 
συνεπεία της υπαγωγής του 
υπαλλήλου σε ομάδες αυξημέ
νου κινδύνου όσο και της αναρ- 
ρωτικής άδειας ειδικού σκοπού 
θα πρέπει να χορηγείται με 
όρους αδιαμφισβήτητους και ως 
το μοναδικό μέτρο που δύναται 
να ληφθεί προκειμένου να πε
ριοριστεί η διασπορά του κορο- 
νάίού, αλλά και για την 
προστασία της υγείας του υπαλ
λήλου αλλά και της δημόσιας 
υγείας γενικότερα.

Επιπλέον και βάσει των από 
14/8/2020 εξαγγελιών του αρ
μόδιου Υφυπουργού Προστα
σίας του Πολίτη, τα ανωτέρω 
αναφερόμενα στα κεφάλαια Α’ 
και Β’ της παρούσας ισχύουν 
έως την 31η /8/2020. Ειδικό
τερα, για τους υπαλλήλους του 
Δημοσίου που επιεπρέφουν από 
τις κανονικές άδειες στην εργα
σία τους και βάσει του ατομικού 
αισθήματος ευθύνης του κάθε 
εργαζομένου, υπενθυμίζεται η 
σύσταση για παραμονή κατ’ 
οίκον 7 ημέρες με αιτιολογημένη 
άδεια απουσίας του κεφ.Β’ xns 
ΔΙΔΑΔ/Φ.69/1 24/οικ. 
15984/2020, εφόσον ο υπάλλη
λος έχει μεταβεί για διακοπές και 
ήρθε σε επαφή με άτομα που 
έχουν επιβεβαιωθεί ως κρού
σματα, ενημερώνοντας σχετικά 
και προσκομίζοντας κάθε πρό
σφορο αποδεικτικό στοιχείο στην 
διεύθυνση προσωπικού. Αλλως 
και εφόσον τα ανωτέρω δεν απο- 
δεικνύονιαι, οι υπάλληλοι αυτοί 
δέον να φορούν με την επάνοδό 
τους ennv Υπηρεσία για το ίδιο 
ως άνω χρονικό διάστημα μάσκα 
καθ’ όλη τη διάρκεια της παρα
μονής τους στην Υπηρεσία, εφό
σον έρχονται σε άμεση επαφή με 
πολίτες ή με συναδέλφους εντός 
του ίδιου χώρου εργασίας σε 
απόσταση μικρότερη της προ- 
βλεπόμενης (1,5 μέτρο). Εξυπα- 
κούεται ότι η ανωτέρω οδηγία 
θα εφαρμόζεται και για όσους 
υπαλλήλους του Δημοσίου κά
νουν χρήση κανονικής άδειας 
και μετά την 31 η/8/2020 και για 
όσο χρονικό διάστημα υφίσταται 
ο κίνδυνος διασποράς του κορο- 
νάίού.
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1  Στέλνει τον «λογαριασμό» των δειγμάτων στα
νοσοκομεία
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Του Δημ. Κατσανάκη Λm

Συνολικά 16 xiflidSes δείγματα 
έχει εξετάσει το Εργαστήριο 
ανίχνευσηε του SARS-CoV-2 
του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου 
από us 11 Μαρτίου μέχρι σήμερα

Στέλνει τον «λογαριασμό» 
των δειγμάτων στα νοσοκομεία
ΤΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΗΝ ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ 
-ΤΙ ΚΑΛΟΥΝΤΑΙ ΝΑ ΠΛΗΡΩΣΟΥΝ (ΧΩΡΙΣ ΝΑ ΜΠΟΡΟΥΝ) ΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ 
-ΥΠΟΓΡΑΦΟΝΤΑΙ ΣΥΜΒΑΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΞΕΤΑΣΗ ΤΩΝ ΔΕΙΓΜΑΤΩΝ

Τ
ον λογαριασμό για την ανάλυση δειγμά
των ύποπτων περιστατικών για Covid-19, 
στο πλαίσιο ms πανδημίαε, ετοιμάζει για 
τα νοσοκομεία ms 5ns ΥΠΕ το Πανεπιστημιακό 

Νοσοκομείο. Διαδικασία, που αν και προωθεί 
με συνοπτικέε διαδικασίεε το Υπουργείο Υγείαε, 
βρίσκεται στον αέρα, καθώε otous προϋπολο- 
γισμούε των νοσοκομείων δεν έχουν προβλε- 
φθεί οι σχετικέε πιστώσειε, προκειμένου να κα
λυφθούν οι συγκεκριμένεε δαπάνεε.
Την ίδια ώρα, το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
που διαθέτει το Εργαστήριο ανίχνευση$ του 
SARS-CoV-2 καλείται -μετά την υπογραφή ms 
τελευταίαε Πράξηε Νομοθετικού Περιεχομένου- 
να υπογράψει συμβάσειε με όσα νοσοκομεία το 
επιθυμούν, προκειμένου αυτά να συνεχίσουν 
την αποστολή δειγμάτων των ασθενών του5 για 
έλεγχο. Η εκκαθάριση και εξόφληση ms δαπά- 
vns διαγνωστικών εξετάσεων για την ανίχνευση 
του κορονοϊού προβλέπεται στην Πράξη Νομο
θετικού Περιεχομένου ms 10ns Αυγούστου, 
σύμφωνα με το άρθρο 9 ms onoias «Δαπάνε5 
νοσοκομείων που προκλήθηκαν από την εξέ
ταση δειγμάτων βιολογικού υλικού ύποπτων 
κρουσμάτων κορονοϊού COVID-19 σε ιδιωτικά 
εργαστήρια ή άλλους φορεί5 διενέργειαε εξετά
σεων δημοσίου ή και ιδιωτικού δικαίου κατά το 
χρονικό διάστημα από την 1η Μαρτίου 2020 
έακ και τη δημοσίευση ms παρούσαε, κατά πα
ρέκκλιση των διατάξεων περί προμηθειών του 
Δημοσίου, είναι νόμιμεε, εκκαθαρίζονται και 
πληρώνονται otous δικαιούχοι φορεί5 σε βά- 
pos του προϋπολογισμού των νοσοκομείων με 
μόνο παραστατικό το εκδοθέν τιμολόγιο, μετά 
από προηγούμενη έγκριση του νοσοκομείου, 
που παρέχεται με απόφαση του Διοικητικού 
Συμβουλίου αυτού, cos npos τον αριθμό των 
αποζήμιούμενων εξετάσεων που διενεργήθηκαν 
και το ύψοε ms oxsams δαπάνα».
Ο ucpunoupYOS Yysias Βασίληε Κοντοζαμάνη5 
κάλεσε μέσω των Υγειονομικών Περιφερειών 
τα νοσοκομεία ms xcopas να προχωρήσουν άμε
σα στην εξόφληση των δαπανών, που πραγμα
τοποιήθηκαν για την εξέταση δειγμάτων βιολο
γικού υλικού ύποπτων κρουσμάτων για την ανί
χνευση του κορονοϊού.
Onos διευκρινίζει και σε σχετικό έγγραφό του, 
προκειμένου να είναι εφικτή η εκκαθάριση και 
εξόφληση των εν λόγω δαπανών, τα εκδοθέντα 
τιμολόγια κατά την αποστολή mus από mus φο- 
ρείε που θα αποζημιωθούν, θα πρέπει να συ
νοδεύονται από αναλυτική ονομαστική κατά
σταση των διαγνωστικών εξετάσεων που πραγ
ματοποιήθηκαν, τη μέθοδο που χρησιμοποι
ήθηκε (ύπαρξη ή όχι pooling) και το kootos κά
θε εξέτασηε. Στη συνέχεια, το νοσοκομείο θα 
πραγματοποιήσει έλεγχο επί ms ορθότηταε ms 
αναλυτική5 κατάστασή.

Σύμφωνα με τα υπάρχοντα στοιχεία του Πανε
πιστημιακού Νοσοκομείου, το Εργαστήριο ανί
χνευσή του SARS-CoV-2 έχει αναλύσει και δώ
σει αποτελέσματα για 16 χιλιάδεε δείγματα, εκ 
των οποίων τα 5.569 δείγματα αφορούσαν το 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο os νοσοκομείο 
avacpop0s για Covid-19, τα 2.929 δείγματα προ
έρχονται από το Γενικό Νοσοκομείο Λάρισαε, 
τα 1.605 από το Νοσοκομείο Βόλου, τα 1.974 
από το Νοσοκομείο Καρδίτσαε, τα 1.200 από το 
Νοσοκομείο Τρικάλων, τα 2.020 από ινχηλατή- 
osis του ΕΟΔΥ κυρίακ από την περιοχή ms Νέαε 
Σμύρνή, τα 500 από υγειονομικούε διαφόρων 
νοσοκομείων που επέστρεψαν από καλοκαιρινή 
άδεια και τα υπόλοιπα 300 δείγματα από διά
φορα νοσοκομεία -Λα μ ία s, Άμφισσαε, Λιβαδιάε, 
Καρπενησιού, Κοζάνη5, Κατερίνή κ.λπ.
Οι οικονομά υπηρεσία του Πανεπιστημιακού 
Νοσοκομείου έχουν λάβει εντολέε και οδηγίεε 
για τον τρόπο εκκαθάρισηε και τον υπολογισμό 
ms δαπάνηε ανά νοσοκομείο. Καλά πληροφο- 
ρημένε5 πηγέ5 αναφέρουν ότι το κόστοε εξέτα- 
ons ανέρχεται στα 50 ευρώ ανά δείγμα -kootos 
που φαίνεται να αποτελεί και τον υπολογισμό

στιε συμβάσεΐ5 που θα υπογραφτούν στη συ
νέχεια. Με βάση το συγκεκριμένο κόστοε και 
σύμφωνα με πρόχειρουε υπολογισμού5, ο λο- 
γαριασμόε για το Γενικό Νοσοκομείο A0pioas 
ανέρχεται mis 150 χιλιάδε5 ευρώ, για το Νοσο
κομείο Καρδίτσαε στιε 100 χιλιάδε5 ευρώ, για 
το Νοσοκομείο Βόλου otis 80 χιλιάδεε ευρώ και 
για το Νοσοκομείο Τρικάλων στιε 60 χιλιάδεε 
ευρώ, ενώ ο ΕΟΔΥ θα κληθεί να καταβάλει περί 
tis 100 χιλιάδεε ευρώ. Oncos εκτιμούν γνώστεε 
του δημόσιου λογιστικού συστήματοε, ακόμα 
και αν σταλεί στα νοσοκομεία ο λογαριασμόε 
για την εξέταση των δειγμάτων είναι αδύνατο 
να ανταποκριθούν και να τον εξοφλήσουν, κα- 
θώε δεν υπάρχει πρόβλεψη στουε προϋπολο- 
γισμούε mus, πολύ δε περισσότερο πιστώσει. 
Το πρόβλημα θα κληθούν να αντιμετωπίσουν 
το Υπουργείο Υγείαε και η 5η ΥΠΕ με κατανομέε 
πρόσθετων πιστώσεων, αφού προηγουμένου 
τα νοσοκομεία προχωρήσουν σε αναμορφώσει 
των προϋπολογισμών mus.

ΥΠΟΓΡΑΦΗ ΣΥΜΒΑΣΕΩΝ
Σύμφωνα με as οδηγίεε τόσο του υφυπουργού

Υγείαε όσο και ms 5ns ΥΠΕ μετά την ημερομηνία 
δημοσίευσή ms σχετικήε Πράξη5 Νομοθετικού 
Περιεχομένου, τα νοσοκομεία θα πρέπει άμεσα 
να προβούν σε υπογραφή συμβάσεων με mus 
cpopsis, cnous onoious αποστέλλουν δείγματα 
για εξέταση για την ανίχνευση του κορονοϊού. 
Στην κατεύθυνση αυτή κοινοποιήθηκε στα νο
σοκομεία υπόδειγμα σύμβασηε, βασικά στοιχεία 
του οποίου είναι η δυνατότητα απόκρισή κάθε 
εργαστηρίου στα χρονικά όρια, το kootos ανά 
εξέταση και η δεξαμενοποίηση (pooling) ms εξέ- 
mons με ελάχιστο όριο τα πέντε δείγματα.
Αν και παρήλθαν 10 ημέρεε από τη δημοσίευση 
ms Πράξη5 Νομοθετικού Περιεχομένου, δεν 
έχει υπογράφει καμία σύμβαση, με το Πανεπι
στημιακό Νοσοκομείο να είναι έτοιμο και την 
5η ΥΠΕ να πιέζει για την υπογραφή των συμβά
σεων το συντομότερο δυνατό. Το τελευταίο διή
μερο ο διοικητήε του Πανεπιστημιακού Νοσο
κομείου, Δημ. Κατσικονούρηε, είχε διαδοχικέε 
επαφέ5 με mus διοικητέ5 των 12 νομαρχιακών 
νοσοκομείων ms 5ns ΥΠΕ και mus ενημέρωσε 
για τη διαδικασία, η οποία φαίνεται ότι θα κινη
θεί otis αρχέε ms επόμενέ εβδομάδαε.
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1  Το ΕΣΥ δεν είναι θωρακισμένο για το επόμενο κύμα
πανδημίας!

Πηγή: ΠΑΡΟΝ Σελ.: 12,14 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-08-2020

Επιφάνεια: 284.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΗΓΐίας Σιώρας σιο «ΠΑΡΟΝ»:

Το ΕΣΥ δεν είναι θωρακισμένο 
για το επόμενο κύμα πανδημίας!

• Κρύβουν ία κρούσματα στους τουριστικούς προορισμούς
Του
Άρη Μπερζοβίτη
···

Και όμωε ίο Εθνικό Σύστημα 
Υγείαε δεν είναι θωρακισμένο 
για το επόμενο κύμα ins πανδη- 

μίαε, παρά us δηλώσει ms ηγε- 
oias του υπουργείου Υγείαε περί 
του αντιθέτου. Είναι σπμαντικέε οι 
ελλείψειε σε προσωπικό, εξοπλι
σμό και ιδιαίτερα στον αριθμό των 
διαγνωστικών τεστ που πρέπει να 
γίνονται τουλάχιστον σε κάθε εφη
μερία των δημόσιων νοσοκομεί
ων. Την επισήμανση αυτή κάνει 
σε αποκλειστική συνέντευξη στο 
«ΠΑΡΟΝ» ο καρδιολόγο3 Ηλίαε 
Znopas, διευθυντήε στην Καρ
διολογική Κλινική του Ευαγγελι
σμού, πρόεδροε επί οκτώ θητεί- 
ES του Συλλόγου Εργαζομένων 
στο νοσοκομείο και αντιπρόεδρο5 
ms'Evcoons Ιατρών Νοσοκομεί
ων Αθηνών - Πειραιώε (ΕΙΝΑΠ), 
ο onoios μετρά πολλά χρόνια προ- 
ocpop0s στην επιστήμη και στο 
συνδικαλιστικό κίνημα των για
τρών.

0 κ. Σιώραε επισημαίνει ότι πέ
ρα από την ατομική ευθύνη του 
κάθε πολίτη υπάρχει και π κρατι
κή ευθύνη για την αύξηση των 
κρουσμάτων, αφού με τον τρόπο 
που γίνεται ο έλεγχοε των τουρι
στών mis πύλε3 εισόδου ms χώ- 
pas δεν «συλλαμβάνονται» όλα 
τα κρούσματα.

Ακόμη, ο κ. Σιώραε επαναλαμ
βάνει την καταγγελία που έκανε 
μέσασιην εβδομάδα η Ομοσπονδία 
Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλάδαε 
σε σχέση με την απόκρυψη των 
κρουσμάτων σετουριστικούε προ- 
ορισμούε. Παρά τιεδπλώσειε του 
υφυπουργού Yycios Βασίλη Κον- 
τοζαμάνπ, ο onoios ισχυρίστηκε 
ότι κάτι τέτοιο δεν υφίσταται, π από
κρυψη διαπιστώνεται και από το 
γεγονόε ότι ο ΕΟΔΥ παρουσιάζει 
τα κρούσματα ανά περιφέρειεε 
και όχι κατά συγκεκριμένεε πε- 
piox0s, onros έκανε στο παρελ
θόν για τη γρίπη και την ιλαρά.

// Είναι έτοιμο το ΕΣΥ και ει
δικά τα νοσοκομεία αναφο- 
pas για το επόμενο κύμα παν
δημίας;

Το ΕΣΥ δεν είναι θωρακισμένο 
για το επόμενο κύμα πανδπμίαε. 
Έχουμε σπμαντικέε ελλείψεκ σε 
μόνιμο προσωπικό. Εδώ και έξι 
μήνεε το μόνιμο προσωπικό που 
έχει προσληφθεί είναι μόνον πε
ρίπου 200 γιατροί στα ΤΕΠ, ενώ 
μη γιατρόε povipos δεν έχει διο

ριστεί ούτε έναε. Αντίθετα έχουν 
διοριστεί 3.000 - 4.000 επικουρι
κοί, εκ των οποίων οι περισσότε
ροι είναι νέοι συνάδελφοι, ανεκ- 
παίδευτοι και δεν μπορείε να raus 
ρίξεκ μέσα στη φωτιά ms πανδη- 
pias. Τον Μάιο του 2019 είχαμε 
περίπου 80.000 μόνιμουε υπαλ- 
λήλουε σε όλεε tis δημόσιεε δο- 
μέε υγείαε, τώρα έχουμε 77.500, 
δηλαδή έχουμε λιγότερεε μόνι- 
pcs θέσεκ. Επομένωε, για ποια 
θωράκισπ μιλάμε από άποψη προ
σωπικού;

Συνεχίζονταε όμωε το θέμα των 
ελλείψεων, να πάμε στα τεστ. Ζη
τήσαμε εδώ και έξι μήνεε μαζικά 
τεστ otous υγειονομικούε. Στα νο
σοκομεία αναφοράε μάλιστα δό
θηκε π οδηγία να υποβάλλονται 
σε τεστ όσοι υγειονομικοί έχουν 
συμπτώματα. Κατόπιν άλλαξε π 
οδηγία και το τεστ έπρεπε να το 
κάνουν όσοι επέστρεφαν από tis 
άδειέε tous. Στον Ευαγγελισμό 
δεν ζητήθηκε από κανέναν που 
γύρισε από την άδειά του να κά
νει το τεστ. Επομένωε, για ποια μέ-
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τρα πρόληψηε μιλάμε;
Ένα άλλο σημαντικό στοιχείο 

είναι ότι στα νοσοκομεία υπάρ
χουν δύο τεστ, το rapid, που βγά
ζει τα αποτελέσματα σε δύο ώρεε, 
και το μοριακό, σιο οποίο π απάν
τηση βγαίνει την επόμενη μέρα.

Πρέπει να έχουμε περισσό
τερα rapid τεστ. Επί παραδείγ- 
ματι, στη γενική εφημερία του 
Ευαγγελισμού υπάρχει ανάγκη 
να γίνονται 100 rapid τεστ, αλ
λά pas δίνουν μόνον 50.

// Πού αποδίδετε την αύξη
ση των κρουσμάτων το τε
λευταίο χρονικό διάστημα;
Τι μεσολάβησεαπόταμέσαΙου
νίου που είχαμε 8-10 κρού
σματα μέχρι τώρα που έχουμε 
250; Ο τουρισμόε!
Δηλαδή ήρθαν οι τουρίσιεε, oious 
onoious έκανανδειγματοληπτι- 
κό έλεγχο σε έναν otous δέκα 
και έβρισκαν καθημερινά 30 
κρούσματα. Αν έκαναν σε oXous 
τεστ, θα έβρισκαν περισσότερα.

Δεν είναι τυχαίο ότι otis τουρι- 
στικέε περιοχέε υπάρχουν τόσα 
κρούσματα, ενώ δεν υπήρχε κα- 
νένα.Ήρθε ο τουρισμόε ανεξέ- 
λεγκτοε. Στο μεταξύ υπάρχει οδη
γία ώστε το κέντρο υγείαε κάθε 
νησιού να μην ενημερώνει για 
το πόσα κρούσματα υπάρχουν 
κάθε μέρα στο νησί.

//Αυτό cocis το αποδίδετε 
στο γεγονός ότι θέλουν να 
αποκρύψουν κρούσματα;
θέλουν να αποκρύψουν τον ε
ντοπισμό των κρουσμάτων σε 
συγκεκριμένα νησιά. Με τον του
ρισμό, που είναι ανεξέλεγκτος, 
χωρίς να έχουν λπφθεί τα μέ
τρα (με προσωπικό, τεστ κ.λπ.), 
αποδείχθηκε ότι π ατομική ευ
θύνη και μόνο αυτή είναι ένα 
ιδεολόγημα. Εδώ σαφώς υπάρ
χει κρατική ευθύνη.

// Ο κ. Κοντοζαμάνης όμως 
υποστήριξε σε δηλώσει 
του ότι δεν κρύβουν στοι
χεία, αλλά ότι αυτή είναι η

πραγματικότητα.
Μα και εμείε αυτό λέμε, ότι δεν 
κρύβουν τον συνολικό αριθμό, 
αλλά δεν επιτρέπουν στο κέντρο 
υγείας κάθε νησιού να ανακοι
νώσει πόσα κρούσματα υπάρ
χουν κάθε μέρα.
Αυτή η οδηγία υπήρξε για tous 
τουριστικού5 προορισμούς. Δεν 
λέμε ότι όλοι οι συμπατριώτες 
pas τήρησαν τα μέτρα. Πολλοί 
συμπατριώτες pas τηρούν τα μέ
τρα στα πλοία, στα λεωφορεία, 
στο μετρό και αλλού.Έχουμε 
όμως πιο συχνά δρομολόγια, 
ώστε στη συνέχεια να μη στοι
βάζονται;

// Πόσοι υγειονομικοί έχουν 
νοσήσει από κορονοϊό;
Σύμφωνα με κάποια στοιχεία 
που είχαμε τον πρώτο καιρό εί
δαμε ότι τα κρούσματα σε πο
σοστό επί των συνολικών κρου
σμάτων ήταν 8% -10%.
Έτσι σήμερα, τηρουμένων των 
αναλογιών, πρέπει να είναι πε
ρίπου 600 - 700 άτομα.
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Πάνω από 20.000 αιτήσειβ για συνταΕιοδότηση μέσα σ’ έναν μήνα

ΘΕΡΜΟ ΦΘΙΝΟΠΩΡΟ ΓΙΑ 
ΣΥΝΤΑΞΕΙΣ ΚΑΙ ΕΡΓΑΣΙΑ
Εωε το τέλovs του 
χρόνου οι αναστολή 
συμβάσεων και 
η «Συν-Εργασία»

Η έκρηδη αιτήσεων για συντα&ο- 
δστηση tous τελευταίους μήνεε 
ανησυχεί την ηγεσία του υπουρ
γείου Εργασίαε, καθώε η συσσώ
ρευση των εκκρεμοτήτων θα 
πολλαπλασιαστεί, με αποτέλεσμα 
η κατάσταση να μην είναι πλέον 
διαχειρίσιμη. Ενδεικτικά αναφέ
ρουμε ότι τον Ιούλιο οι αιτήσει για 
απονομή Kijpias ouvrafns έφτασαν 
tis 20.000, έναντι του συνήθους 
μέσου όρου που είναι 15.000-16.000 
τον μήνα. Στελέχη του ΕΦΚΑ εκτιμούν 
ότι οι εκκρεμείς αιτήσεις θα Εεπε- 
ράσουντιε 200.000 στο τέλοε του 
έτουε. Την ίδια ώρα στόχοε τηε 
κυβέρνησης είναι να διατηρηθούν 
έωε το τέλοε του χρόνου τα δύο 
εργαλεία συγκράτησης των απο
λύσεων, δηλαδή η αναστολή των 
συμβάσεων εργασίας και το πρό
γραμμα «Συν-Εργασία», ρετουσα- 
ρισμένο, με την ελπίδα ότι θα 
προσελκύσει περισσότερους ερ
γοδότες έωε τη λιϊΕη του, oris 15 
Οκτωβρίου /2-3
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Θερμό φθινόπωρο
Πόσο θα μειωθούν οι εισφορέε - Πότε θα καταβληθούν 
οι αυΐήσειε και τα αναδρομικά στο vs συνταίιούχουε

Τη s
ΜΑΙΡΗΣ 
ΛΑΜΠΑΔΙΤΗ
lampaditim@yahoo.gr

έκρηδη αιτήσεων για συντα-

Η
&οδότηση xous τελευταίου s 
μήνεε ανησυχεί την ηγεσία 
του υπουργείου Εργασίαε, 
καθώε η συσσώρευση των 
εκκρεμοτήτων θα πολλα- 
πλασιαστεί, με αποτέλεσμα 
η κατάσταση να μην είναι 
πλέον διαχειρίσιμη. Ενδεικτικά αναφέρουμε ότι 

τον Ιούλιο οι απήσειε για απονομή Kupias σύ- 
viains έφτασαντιε 20.000 έναντι του συνήθουε 
μέσου όρου που είναι 15.000-16.000 τον μήνα. 
Στελέχη του ΕΦΚΑ εκτιμούν ότι οι εκκρεμείε 
απήσειε θα δεπεράσουν xis ςοο.οοο στο τέλοε 
του έτουε. Παρά xis προσπάθειεε, οι υπηρεσίεε 
αποδεικνύεται ότι δεν μπορούν να εκδίδουν 
πάνω από 13.000 συντάδειετον μήνα και οι 3-000 
ψηφιακέε συντάδειεπου εκδόθηκαν πρόσφατα 
με το πάτημα ενόε κουμπιού δεν είναι αριθμόε 
ικανόε να ανατρέψει την αργή ροή.

Το 2016 οι αιτήσει συντα&οδότησηε ανήλθαν 
σε 139-856. το 2017 σε 145-555, το 2018 σε 161.844, 
το 2019 σε 167.448, ενώ το πρώτο 7μηνο του 2020 
δεπέρασαν xis 83-570. Μία από xis αιτίεε xns 
αύδησηε των απήσεων είναι η βελτίωση των 
ποσοστών αναπλήρωσα των συντάδεων που 
προβλέπει ο νόμοε Βρούτση για ooous έχουν 
διανύσει ασφαλιστικό βίο πάνω από 30 χρόνια. 
Δηλαδή φαίνεται ότι πολλοί ασφαλισμένοι πε- 
ρίμεναν να εφαρμοστεί η θετική ρύθμιση και 
στη συνέχεια να υποβάλουν xis απήσειε xous.

Ενα σημανηκό εμπόδιο για να δεμπλοκαριστεί 
η έκδοση των συντάδεων είναι οι οφειλέε των 
ασφαλισμένων. Με βάση τον νόμο, οι ελεύθεροι 
επαγγελματίεε δεν πρέπει να οφείλουν πάνω 
από 20.000 ευρώ, οι αυτοαπασχολούμενοι επι- 
στήμονεε πάνω από 15.000 και οι αγρότεε πάνω 
από 6.000 ευρώ. Διαφορετικά απαγορεύεται η 
έδοδόετουε στη σύνταδη έωε όχου μειώσουν xis 
οφειλέε.

Η ηγεσία των υπουργείου Εργασίαε προσα
νατολίζεται σε νέο διακανονισμό μεπερισσότε- 
ρεε μηνιαίεε δόσειε, καθώε και αύδηση του 
εππρεπόμενου ορίου οφειλώνπροκειμένου ένα 
μέροε των εκκρεμοτήτων να δεμπλοκαριστεί.

Η διεύρυνση xns εφαρμογήε xns ψηφιακήε 
σύνταδηε θα συμβάλει οπωσδήποτε στη μείωση 
των εκκρεμοτήτων. Σε αυτή τη φάση το μέτρο 
ήδη τρέχει για xis συντάδειε χηρείαε και για xis 
συντάδειε γήρατοε τέωε ΟΓΑ xoopis διαδοχική 
ασφάλιση.

Με βάση τον σχεδιασμό του υπουργείου, από 
τον επόμενο μήνα θα καλύπτονται όχι μόνο οι 
νέεε απήσειε σε απτέετιε δυο κατηγορίεε, αλλά 
και όσεε είναι σε εκκρεμότητα. Εωετοτέλοετου 
2020 θα ενταχθούν στην πιλοτική λεπου ργία xns 
ψηφιακήε απονομήε οι συντάδειε avannpias και 
οι συντάδείϊ γήρατοςτων υγειονομικών (τ. ΤΙΑΥ). 
Για xis δύο αυτέε καχηγορίεε θα υπάρχει γενικευ- 
μένη εφαρμογή του μέτρου τονΛΛάρτιοτου 2021.

Την ίδια ώρα προσδιορισμένεε και ποσοτικο- 
ποιημένεε θα είναι οι εδαγγελίεε του πρωθυ
πουργού στη Θεσσαλονίκη για οικονομικέε 
ελαφρύνσεις με δεδομένο ότι τα έσοδα του 
ΕΦΚΑ έχουν μειωθεί κατά 10% (μείωση 1 δισ. 
ευρώ το 7μηνο) και η αρνητική πορεία δεν φαί
νεται να αλλάζει cos το τέλοε του έτουε. Ο κ. 
KupmKOS Mnxaoxaiais αναμένεται να ανακοινώ
σει μεταρρυθμίσει που θα ενταχθούν στο 
πρόγραμματων32 δισ. ευρώ.

Στο επίκεντρο των μεταρρυθμίσεων προκει- 
μένου να πάρουν μια ανάσα οι πληττόμενεε 
επιχειρήσει θα είναι η μείωση των εργοδοτικών 
εισφορών. Η μείωση θα αφορά xis εισφορέε 
υπέρ υγείαε και υπέρ ΟΑΕΔ. Η παρέμβαση μπο
ρεί να είναι ποσοστιαία, δηλαδή μείωση κατά 
δύο ποσοσπαίεε μονάδεε, ή να θεσπιστεί στα
θερό ποσό εισφοράε με τρειε κλίμακες ανεξάρ
τητο από το ύψοετου μισθού στα πρότυπα των 
εισφορών των ελεύθερων επαγγελματιών. Οι 
υπηρεσίεε προετο παρόν επεξεργάζονται σενά
ρια και θα προηγηθούν αλλεπάλληλεδ συσκέψει$ 
του οικονομικού εππελείου πριν από xis οριστι- 
κέε αποφάσειε.

Νωρίτερα η καταβολή των 
αναδρομικών ύψοας 1,4 δισ.

Ενεση ρευστόππαεπου θα ενισχύσειτηνπραγ- 
ματική οικονομία θεωρείται και η έναρδη xns 
καταβολήε των αναδρομικών ύψουε 1,4 δισ. 
ευρώ από συντάδεις σε 900.000 δικαιούχους του 
ιδιωτικού και περίπου 500.000 του δημοσίου 
τομέα. Στην κατεύθυνση αυτή καταβάλλεται 
προσπάθεια οι εκχαμιεύσε^ να Ξεκινήσουν μέσα 
στον Σεπτέμβριο ή τον Οκτώβριο, αφού προη- 
γηθεί κοινή υπουργική απόφαση των υπουρ
γείων Οικονομικών και Εργασίαε που θα ορίζει 
xous opous και xis διαδικασίες καταβολήε των 
ποσών oxous συντα&ούχουε. Δεν αποκλείεται 
τα αναδρομικά ποσά, τα οποία κέρδισαν οι συ
νταξιούχοι KiJpias σύνταδηε μετά την πρόσφατη 
απόφαση του ΙτΕ, να καταβληθούν σε δύο δόσε^, 
η πρώτη Σεπτέμβριο-Οκτώβριο και η δεύτερη 
Δεκέμβριο.

Επισημαίνουμε ότι η κυβέρνηση προσανα
τολίζεται να δώσει το φθινόπωρο τα αναδρομι
κά και oxous συντα&ούχουε του Δημοσίου, 
χωρίε να περιμένει απαραίτητα την απόφαση 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου, που είναι το αρμόδιο 
δικαστήριο για xous συνια&ούχουετου Γενικού 
Λογιστηρίου του Κράτουε.

Τα αναδρομικά αφορούν xis περικοπέε των 
κύριων συντάδεων του 2012 και συγκεκριμένα 
το ΐίμηνο που μεσολαβεί ανάμεσα στην προη
γούμενη απόφαση του ΣτΕ, η οποία δημοσιεύ
τηκε oxis ιι Ιουνίου 2015, και στην ψήφιση του 
νόμου Κατρούγκαλου, oxis 13 Μαίου 2016. Εκτόε 
του λογαριασμού μένουν δώρα και επικού ρικέε.

Το ύψοε των επιστροφών κυμαίνεται για
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